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                                                          Ikt. szám: E.: 85/2023.  

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

az IPOSZ XLI. Közgyűlésén 

elhangzottakról, stúdió hangfelvétel alapján 
 

A Közgyűlés 

helyszíne:  Budafok-Tétény Általános Ipartestület, Vállalkozók 

Szövetsége 

 1221 Budapest, Mária Terézia u. 60. 

 

Időpontja: 2023. május 24.  10.00 óra 

 

Jelen vannak:  Az IPOSZ tagszervezeti képviselők, illetve  

 a meghatalmazottak, a meghívottak a jelenléti ív  

 alapján  

  

Készítette:  Farkas Tünde, az IPOSZ szervezési irodavezetője 

 

 

A Közgyűlés napirendi pontjai: 

 

1. napirendi pont 

Az IPOSZ XLI. Közgyűlés lebonyolítási ügyrendjének, napirendi 

pontjainak elfogadása, határozathozatal 
beterjesztő: Németh László elnök 
 

2. napirendi pont 

A 2022. évi cselekvési program időarányos részéről, feladatokról 

írásban tett beszámoló szóbeli kiegészítése, határozathozatal 

beterjesztők: Németh László elnök, Berendi László alelnök, Juhos János alelnök, Vörös Béla 

alelnök 

 

3. napirendi pont 

Az IPOSZ elnök beszámolója a 2022. évi gazdálkodásról, a 

költségvetés tételes teljesítéséről az IPOSZ főkönyvelő adatai 

alapján (Határozathozatal a Felügyelő Bizottság véleményezése után) 

beterjesztő: Németh László elnök 
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4. napirendi pont 

A 2024. évi IPOSZ tagdíj meghatározása, határozathozatal  
beterjesztő: Németh László elnök 
 

5. napirendi pont 

Az IPOSZ Felügyelő Bizottság beszámolója a 2022. évben végzett 

munkájáról, határozathozatal 
beterjesztő: Sajti Lajos FB elnök 
 

6. napirendi pont 

A 3. napirendi pont elfogadása, határozathozatal 
beterjesztő: Németh László elnök 
 

7. napirendi pont 

Az IPOSZ főkönyvelő által készített adatok alapján tételes javaslat a 

2023. évi költségvetés tervezetre, az éves gazdálkodás tervezet 

elfogadására, határozathozatal 
beterjesztő: Németh László elnök 
 

8. napirendi pont 

Javaslat a 2023. évi időarányos cselekvési programra, a 

feladattervre, elfogadása, határozathozatal 
beterjesztő: Németh László elnök 

  

9. napirendi pont 

Különfélék      

 

 

A Közgyűlés menete: 

 

Regisztráció 9.30 órától 10.00 óráig folyamatosan megtörtént. 

 

 

Megnyitó 10.00 órakor: 

 

István László, a Mandátumvizsgáló és Szavazatszámláló Bizottság elnöke: 

Tisztelettel jelenti a Közgyűlésnek, hogy 10.00 óráig a 163 fő szavazati jogú 

képviselőből megjelent 71 fő. Az Alapszabály értelmében 50% + 1 főnek kell lennie, 

így a Közgyűlés nem határozatképes.  

A meghirdetett napirendi pontokkal fél óra elteltével, azaz 10.30 órakor a 

megismételt Közgyűlés megkezdi munkáját.  

 

------------------------------ 
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Megnyitó 10.30 órakor: 

 

Vörös Béla alelnök: 

Nagy tisztelettel köszönti a résztvevőket. Külön is köszönti Lánszki Regő építészeti 

államtitkárt, Karsay Ferenc polgármestert, Németh László elnököt, Juhos János, 

Berendi László alelnököket, Sajti Lajos FB elnököt és dr. Fecser Péter jogászt.  

 

Felkéri Németh László elnököt köszöntő beszédének megtartására.  

 

Németh László elnök: 

Szeretettel köszönti az IPOSZ XLI. Közgyűlés résztvevőit, a meghívott vendégeket, és 

a Közgyűlést hivatalosan megnyitja. 

 

Kéri a képviselőket, hogy egy perces néma felállással emlékezzenek meg azokról az 

iparosokról, szervezeti dolgozókról, akik az elmúlt közgyűlés óta távoztak el az élők 

sorából.  

 

(Tiszteletadás, Himnusz) 

 

Elnöki köszöntő  

 

Tisztelt Államtitkár Úr! 

Tisztelt Polgármester Úr! 

Kedves Iparos Társak! 

Kedves Vendégek! 

 

Nagy örömünkre szolgál, hogy a körünkben köszönhetem Lánszki Regő urat, az 

Építési és Közlekedési Minisztérium építészeti államtitkárát!  

 
Örülök, mert a megjelenésével azt is érzékelteti, hogy a kormány is elismeri és 

fontosnak tartja a legnagyobb hazai munkaadói szervezetet, az IPOSZ-t és tagságát. 

 

Tisztelt Közgyűlés! 

 

Mindannyian tudjuk, hogy a kisvállalkozások képezik a gazdaság gerincét és a 

társadalom szövetét, kulcsfontosságú szolgáltatásokat és helyi termékeket 

biztosítanak a mindennapi életben.   

A magyar gazdaság nagy változáson ment keresztül az elmúlt 10 évben, amikor a 

segélyalapú gazdaságból munkaalapúvá vált.  

S máris a következő évtized nagy kihívása közepén találjuk magunkat, mert már 

elindult a tudások versenye. Ebben a nemzetközi versenyben kiemelten nagy 

felelőssége van az ipartestületeknek.  
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Ezért az IPOSZ nem tehet mást, mint segíteni a tagjait a globális problémák 

megértésében és segíteni a helyi szakmai válaszok megtalálásában. Megpróbáljuk 

meggyőzni a magyar kormányzatot, az európai kkv szakmai szövetségeket, hogy 

segítsék hatékonyabban az egyéni, családi, mikro- és kisvállalkozások százezreit. Ő 

nélkülük ugyanis nem lehet majd megoldani a globális problémákat sem. 

A kormányzati célok, indikátorok, és a beavatkozási irányok sikerének mértéke is 

attól függ, hogy a hazai mikro-, és családi vállalkozások szintjét mennyire érik el. 

A cselekvési terv jóváhagyásakor nem létezett sok olyan kihívás, amely jelenleg 

középpontba került és meghatározóvá vált. A teljesség igénye nélkül ide tartozik a 

háború kiterjedése, az EU-n belüli nézetellentétek erősödése, az energia válság 

súlyosbodása, az infláció elszabadulása, a technológiák és éghajlati-környezeti 

követelmények egyre gyorsabb változása, egyes rendeletek kkv szektorra vonatkozó 

kedvezőtlen hatása.  

Azt mindenki természetesnek veszi, s ma már nem, is beszél róla senki, hogy a 

mikrovállalkozások pl. az elmúlt válságokat – a nagyobbaktól eltérően – úgy tudták 

átvészelni, a munkaerőt akkor is megtartani, amikor azok alkalmazása már nem 

hozott semmi nyereséget. Nemcsak a fejlesztési tartalékaikat, hanem sok esetben a 

családi vagyont is felélték, amit önerőből nem tudnak visszapótolni. A hitel ebben a 

körben nem opció. Kell, de az alapvető problémát nem oldja meg. Mielőtt bárki is 

rosszra gondolna, gyorsan hozzáteszem: NEM pénzt, semmi plusz kiadást nem 

kérünk, hanem hatásaiban egyforma, de differenciált szabályozást. Ezért minden 

erőnkkel igyekszünk felhívni a törvényalkotók figyelmét arra, hogy ennek a rétegnek 

mások az igényei, és a lehetőségei, mint általában a kkv-knak, de más az a közeg is, 

ahol eredményesnek kell lenni. 

Azt is számításba kell venni, hogy mindezzel együtt az IPOSZ ilyen körülmények közt 

sem várja rossz pozícióban az elkövetkezendő időszakot. A hazai és nemzetközi 

presztízsünket sikerült megőrizni és növelni. Az elmúlt időszakban is folyamatban 

lévő hazai és nemzetközi projekteket zártunk és zárunk le eredményesen és újakat 

nyertünk el. 

Az IPOSZ működtetett több éven keresztül egy Jogpont szolgáltatást, ami a 

munkavállalók és munkáltatók ingyenes munkajogi tanácsadásáról szólt. Sajnos a 

projekt lezárult, de az emberek változatlanul keresik ezt a szolgáltatást. 

Februárban Brüsszelben az SMEunited egy rendezvényén beszámoltunk ennek a 

máig tartó sikeréről, és ez felkeltette a résztvevők érdeklődését. 

Levélváltások, és tárgyalások után ma ott tartunk, hogy a kormány támogatásával 

jövőre – amikor Magyarország lesz az Unió soros elnöke – már tervezzük a 

nemzetközi konferenciát azzal a céllal, hogy Európa más országaiban is be lehessen 

vezetni egy olyan jó gyakorlatot, ami a mi közösségünk szellemi aktivitásának, 

jövőbelátásának köszönhető. 

 

Minden fontos érdekegyeztető fórumon jelen vagyunk, amelyen az IPOSZ jelenlétét 

munkaadói szervezetként a kormányzat lehetővé teszi. 

Régi törekvésünk azonban a VKF tagság, ahogy a GINOP plusz monitoring bizottsági 

tagság is, mivel ez a réteg valódi képviselet nélkül maradt. 
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Ugyanis az IPOSZ-on kívül továbbra sincs másik szervezet hazánkban, amely 

hitelesen képviselné az egyéni, családi és mikrovállalkozások százezreit.  

A nemzetközi és hazai projektek nemcsak képzési lehetőségeket jelentenek az 

iparosságnak, hanem továbbléptünk ezen az úton, és ma egy magas képességű 

szakember-gyűrű alakult ki az IPOSZ körül. 

Kialakult a kapcsolat több egyetemmel és intézettel nemzetközi és hazai szinten, 

beleértve a szakképzési centrumok egy részét is. 

Más kell az eredményes működéshez, egy 5-10 fős, vállalkozás esetében, megint mást 

egy 20 fősnek, és egészen más kihívásoknak kell megfelelni a 30-50 fős kkv-nak is. 

Ezért meg kell találni azokat az eszközöket, amik az adott célcsoport fejlesztési 

igényeihez igazodnak. 

 

Adott az IPOSZ mai napig létező, országos, szolgáltatások megerősítésére alkalmas 

hálózata. Tagjaink kulcsszerepet játszanak a lakosságot kiszolgáló javító, szerelő, 

szolgáltató tevékenységben. Tevékenységük különösen fontos a vidék lakosság 

megtartó erejéhez. 

A hazai mikrovállalkozásokra a gazdasági és társadalmi életben betöltött szerepükre 

vonatkoztatva kell egy olyan szélesebb körű elemzés, amiben nem egyetlen szempont 

a GDP-hez való hozzájárulás, hanem komplexen megvizsgálja a társadalomban 

betöltött szerepüket.  

Ahhoz azonban, hogy igazán növekedni tudjanak és még több embert 

foglalkoztassanak, a mikrovállakozások, az kell, hogy olyan nagyságrendben 

részesüljenek a támogatásokból, mint amilyen nagyságrendben hozzájárulnak a 

termelés mellett a foglalkoztatáshoz, a szociális és egzisztenciális biztonsághoz. 

Ehhez külön – a számukra elkülönített összegekre – és egyszerűsített, 

bürokráciamentes pályáztatási rendszerekre van szükség.  

Van rá jó javaslatunk. 

A mikrovállalkozások tulajdonosi köre szinte 100%-ban magyar állampolgár, így a 

feltőkésítésük is a nemzeti vagyont gyarapítaná.  

Arra is van megoldási javaslatunk, hogy miként tudnánk az ipartestületek meglevő 

infrastruktúráját, szellem kapacitását adott cél érdekében hasznosítani! 

Mi ott vagyunk eredményesek, ahol a nagyoknak már nem éri meg dolgozni, ha a kkv-

kon belül elkülönülten kezelnénk a mikrovállalkozásokat, akkor a hazai gazdaság 

jelentős, rejtett tartalékát tudnánk mozgósítani. 

Nekünk itt van tennivalónk, és ha sikerül a kormánnyal közösen lépéseket tenni, 

annak sok magyar család lesz a haszonélvezője. 

Miniszter úr kitartóan küzd azért, hogy a hazai vállalkozásokat hozza helyzetbe.   

Egyetértünk azzal, hogy a beruházásoknál „a magyar alapanyag, magyar szaktudás, 

magyar munka és magyar profit” legyen a cél! 
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Az általunk képviselt vállalkozások – ahogy az előbb is említettem – teljes egészében 

hazai tulajdonosi háttérrel rendelkeznek. 

A megtermelt jövedelem is itt hasznosul, nem szivattyúzza ki senki az országból. Itt 

fekteti be újra. 

Védje a hazai piacainkat, ugyanúgy, ahogy ezt más országok is megteszik a saját 

vállalkozásaik érdekében. 

Azon dolgozunk most, hogy a képzettségi szint emelésével minél több hazai 

vállalkozás legyen alkalmas arra, hogy nem csak itthon, hanem a határainkon túl is 

nyújtson szolgáltatást, értékesítse a termékeit! A megtermelt profitot itthon fektesse 

be! 

Magyarországon és Európában is a gazdaság és a foglalkoztatás legfőbb pillére, a helyi 

kistérségek gazdasági és társadalmi stabilitásának legfőbb eleme a kisvállalkozás. 

A magyar iparosság nemcsak gazdasági tényező, hanem ezer éve a szabad, független 

polgári gondolkodás letéteményese, a nemzeti identitás egyik fő védelmezője. Az 

iparos szakmai és kulturális hagyományok őrzője, egy olyan gazdálkodási forma 

megtestesítője, amelyben érték a szakmai tudás. A munkaadói és munkavállalói 

viszony innovatív, személyes és emberközpontú. 

 

Egy olyan út áll előttünk, amelyet nem ismerünk, és csak egymásra, az iparos ember 

szorgalmára, összetartására és leleményességére támaszkodhatunk. 

A magyar kisipar a nemzeti fennmaradás egyik fő bástyája.  

A gazdasági növekedés eddig kellően ki nem használt aranytartalékai vannak nálunk.  

A jövőbeni feladatunk ennek a lehetőségnek a kiaknázása, ennek a gazdasági rétegnek 

a megerősítése, hogy át tudjon lépni egy új gazdasági és technológiai korszakba és 

méltó tagja maradjon a kialakuló új világrend gazdaságának, az európai kézműipar 

nagyközösségének. 

„Isten áldja a tisztes magyar kisipart!” 

 

Vörös Béla alelnök: 

Megköszöni Németh László elnök köszöntő beszédét. Felkéri Karsay Ferenc 

polgármestert köszönő beszédének megtartására. 

 

Karsay Ferenc, Budafok-Tétény polgármestere: 

Tisztelettel és szeretettel köszönti a jelenlévőket. Megköszöni, hogy az IPOSZ a 

Budafok-Tétény Általános Ipartestületnél tartja a Közgyűlését, melynek házigazdája 

Jurás László, az ipartestület elnöke. Kiemelte, a kiváló együttműködést a helyi 

ipartestület és az önkormányzat között. Az együttműködés alapja, hogy az 

önkormányzatnál is felismerték, hogy a helyi vállalkozók, iparosok közérzete az 

alapvetően befolyásolja a helyi lakosság közérzetét, hiszen vagy munkavállalók, vagy 

igénybe vesznek szolgáltatásokat.  
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Ha egy vállalkozó az önkormányzattal találkozik az általában nem pozitív élmény, 

mert az általában valamilyen engedélyezéssel vagy adózással kapcsolatos ügyintézés, 

ezért a vállalkozók egy kicsit tartózkodóak az önkormányzattal szemben. Az 

önkormányzat 8 éve létrehozta azt a stratégiai partnerségi rendszert, ahol a 

folyamatos párbeszéd fenntartására törekszenek. Közel 90 ilyen partnere van már az 

önkormányzatnak, akiknek külön ügyintéző segít. A 8 év alatt az is kiderült, hogy 

nemcsak az önkormányzat és a vállalkozók közti viszony javítható, hanem a 

vállalkozók egymás közti viszonya is. Ezekben a közösségekben, amelyek létrejönnek 

az önkormányzat által szervezett közös programokon egymást is jobban megismerik 

és nagyon jó üzleti kapcsolatok is alakulnak ki. Itt jön a képbe a helyi ipartestület, 

amely ezt a nagyszerű épületet biztosítja erre a célra. További jó munkát kíván a 

képviselőknek. 

 

Vörös Béla alelnök:  

Megköszöni polgármester úr kedves szavait, az együttműködését. 

Felkéri Lánszki Regő államtitkár urat köszöntő beszédének megtartására.  

 

Lánszki Regő építészeti államtitkár, Építési és Közlekedési Minisztérium: 

Államtitkár úr a magyar gazdaság kihívásairól, az IPOSZ és a kormány 

együttműködéséről beszél. Sosem felejtjük el - mondja, hogy a nemzeti össztermék 

30-40%-át biztosítja a kis- és középvállalkozói szektor, valamint a 

foglalkoztatottaknak több mint fele is ilyen szervezet munkavállalója, minden 

második magyar! 

Közel 30.000 vállalkozást támogat a kormány. A támogatáson kívül azon dolgoznak, 

hogy megteremtsék annak a lehetőségét, hogy a magyar ipar mögött innovatív és 

színvonalas, digitális és szakmai háttér legyen.  

 

Kiemeli a magyar kreativitást, amelyet szerte a világon ismernek és elismernek, 

valamint idézte Lázár János építési és közlekedési minisztert, aki szerint „nálunk első 

a magyar munkaerő, a magyar alapanyag, a magyar szaktudás és ennek 

következtében kiemelten a magyar profit”.  

 

Majd röviden beszél az állami építési beruházások rendjéről szóló törvénytervezetről, 

amelynek vitája az előző nap a parlamentben elkezdődött. A szabályozás kiemelt célja, 

hogy Magyarország a sikeres állami építési beruházások területén 2030-ra Európa 

élmezőnyébe kerüljön. Kiszámítható, átlátható beruházási rendszert hoznak létre. A 

törvénytervezet bevezetésével az elérhető legnagyobb arányú magyar alapanyag és 

építési termék felhasználását tűzték ki célul. 

 

Az államtitkár biztos benne, hogy az elkövetkező időszak a magyar ipar sikerkorszaka 

lesz, amelyben óriási szerepe lehet az IPOSZ-nak azzal, hogy nem csak képviseli, de 

segíti és képzi is tagszervezeti tagjait. Elsődleges célja, hogy minél sikeresebbek 

legyenek a magyar kis- és középvállalkozások.  
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Kijelenti, a magyar kormány és az IPOSZ természetes szövetségesek. Mindig így 

tekintettek az IPOSZ-ra, és így is fognak tekinteni a jövőben is. 

 

Vörös Béla alelnök: 

Megköszöni államtitkár úr köszöntő szavait.  

 

Az IPOSZ kitüntetések átadására kerül sor.  

Az IPOSZ Országos Elnökség a Közgyűlés napján iparos mesteremberek, ipartestületi 

munkatársak magas színvonalon végzett, lelkiismeretes munkáját a Magyar 

Kézművességért Díjjal, IPOSZ Díjjal, 40 éves kisipari-vállalkozói munkájának 

ismeréséül emléklappal, valamint Aranykoszorús mester kitüntető oklevéllel ismeri 

el. Az Országos Elnökség, az ipartestületekkel együtt nagyra becsüli és megköszöni 

mindazt a munkát, amelyet a kézműipar hagyományainak megőrzése érdekében 

végeztek. 

 

Felkéri Lánszki Regő államtitkárt és Németh László elnököt a kitüntetések átadására.  

 

A Magyar Kézművességért Díj Arany fokozatú kitüntetést kapja:  

 Tóth Tiborné, aki 1998 márciusától alkalmazottja a Pásztó és Vidéke 

Ipartestületnek, a 2002. november 17-i küldöttgyűlés választotta meg 

ügyvezető titkárnak. 

 

 Tóth Tibor szobafestő, mázoló, tapétázó mester, aki 60 éve tagja a Keszthelyi 

Ipartestületnek, illetve a jogelőd keszthelyi KIOSZ alapszervezetnek.  

 

IPOSZ Díjban részesül: 

 Gubola Zoltán pékmester, aki a Pásztó és Vidéke Ipartestület elnöke. 

 

40 éves kisipari-vállalkozói munkájának ismeréséül emléklapot kap: 

 Baráth Károly aranykoszorús fényképész mester, aki 1992. év óta a Jász-

Nagykun-Szolnok Megyei Ipartestületek Szövetségének elnöke. 

 

Aranykoszorús mester kitüntető oklevelet vehet át: 

 Németh Ildikó fodrászmester, az Ajka-Devecser és Térsége Ipartestület 

tagja. 

 

Gratulál a kitüntetetteknek, jó egészséget és megérdemelt pihenést, örömteli éveket 

kíván nekik családjuk körében.   

 

Németh László elnök búcsúzóul Államtitkár úr részére A Magyar Kézművességért 

Alapítvány kiadványát, egy betlehemi képesalbumot és az építőipar digitalizációjával 

foglalkozó tanulmányt ad át.  
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Vörös Béla alelnök: 

A kitüntetések átadása után a Közgyűlés megkezdi munkáját. Felkéri dr. Fecser Péter 

jogászt a további levezető elnöki teendők ellátására.   

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

A Közgyűlés jegyzőkönyve, mint ahogy azt az Országos Elnökség a lebonyolítási 

ügyrendben javasolta, a helyszínen készült hangfelvétel alapján készül el, melyet egy 

felkért külsős hangtechnikus készít el.  

 

Felkéri a képviselőket, szavazzanak, hogy a Közgyűlésen hangfelvétel készüljön. 

Szavazás következik.   

 

1/2023. (V. 24.) Kgy. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése egyhangú igen szavazattal hozzájárult, hogy a 

Közgyűlésen hangfelvétel készüljön. 

 

 

Az egyes határozatok meghozatala előtt a Mandátumvizsgáló és Szavazatszámláló 

Bizottság a szavazati joggal rendelkező képviselők létszámát ellenőrizni fogja. 

 

István László, a Mandátumvizsgáló és Szavazatszámláló Bizottság elnöke: 

A jelen Közgyűlésen 163 szavazati jogú képviselő vehet részt. Ebből 10.30 órakor jelen 

van 86 fő, így a fél óra elteltével, a 86 fővel a Közgyűlés határozatképes. 14 fő 

meghatalmazással vesz részt a Közgyűlésen.  

Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy a Mandátumvizsgáló és Szavazatszámláló Bizottság 

elnöke a határozathozatalok előtt jelentést tesz a konferenciateremben jelen lévő 

szavazati jogú képviselők létszámáról. A bejárati ajtónál helyet foglal a Bizottság egyik 

tagja. Kéri a szavazati jogú képviselőket, amennyiben kimennek a teremből vagy 

bejönnek, a szavazólapjukat mutassák be a Bizottság tagjának, hogy folyamatosan 

tudják, hány fő képviselő tartózkodik a konferenciateremben.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Ezek után a Mandátumvizsgáló és Szavazatszámláló Bizottság jelentését kéri a 

létszámról. Szavazás következik.  

 

2/2023. (V. 24.) Kgy. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése 86 igen szavazattal elfogadta a Mandátumvizsgáló és 

Szavazatszámláló Bizottság jelentését a megjelentek számáról és arányáról. 

 

 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés határozatképes, majd a Közgyűlés megkezdi 

munkáját.  
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A Közgyűlés írásos dokumentumai e-mailben megküldésre kerültek minden 

ipartestületi képviselő részére így kéri, hogy szavazataikkal erősítsék meg a 

Mandátumvizsgáló és Szavazatszámláló Bizottság tagjait, a levezető elnökét, a 

jegyzőkönyvvezetőt és a jegyzőkönyv-hitelesítők személyét.  

Szavazás következik.  

 

3/2023. (V. 24.) Kgy. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése 86 igen szavazattal elfogadta a Mandátumvizsgáló és 

Szavazatszámláló Bizottság tagjait: István Lászlót, Ambrus Árpádot és Palkó 

Tamást. 

 

4/2023. (V. 24.) Kgy. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése 86 igen szavazattal elfogadta, hogy a 2023. május 24-i 

XLI. Közgyűlésen dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza legyen a levezető elnök.   

 

5/2023. (V. 24.) Kgy. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése 86 igen szavazattal elfogadta, hogy a 2023. május 24-i 

XLI. Közgyűlésen Farkas Tünde, az IPOSZ szervezési irodavezetője legyen a 

jegyzőkönyvvezető.   

 

6/2023. (V. 24.) Kgy. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése 86 igen szavazattal elfogadta Tóth Imrét, a Mezőkövesd 

és Vidéke Általános Ipartestület képviselőjét jegyzőkönyv-hitelesítőnek. 

 

7/2023. (V. 24.) Kgy. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése 85 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadta Szabó 

Lászlót, a Jászberény és Környéke Ipartestület képviselőjét jegyzőkönyv-

hitelesítőnek. 

 

 

1. NAPIRENDI PONT 
 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Áttérnek az 1. napirendi pontra, a közgyűlés napirendi pontjainak, lebonyolítási 

ügyrendjének elfogadására.  

 

István László, a Mandátumvizsgáló és Szavazatszámláló Bizottság elnöke 

jelentést tesz: a konferenciateremben 86 szavazati jogú képviselő tartózkodik. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

A Debreceni Vállalkozók Egyesülete kizárásának ügyében a kizárás vonatkozásában 

indított peres eljárásban még nem született jogerős ítélet, ezért az Országos Elnökség 

azt javasolja, hogy az előzetesen kiküldött 3. napirendi pontot vegye le a Közgyűlés a 

napirendjéről. 



 

 

 

11 

 

Az írásban megküldött napirendi pontok tárgyalása következik. A Közgyűlésnek joga 

van egybe vagy külön-külön elfogadni a napirendi pontokat. Az időkorlát miatt 

viszont javasolja, hogy a Közgyűlés egybe fogadja el a napirendi pontokat és azok 

sorrendjét. Szavazás következik.   

 

8/2023. (V. 24.) Kgy. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése 83 igen, 1 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett 

elfogadta, hogy a napirendi pontok és azok sorrendje egybe kerüljenek 

elfogadásra.  

(Nemmel szavazott: Magyar Lajos képviselő, Kapuvári Ipartestület) 

 

 

Kéri, hogy fogadják el a Közgyűlés napirendi pontjait és azok sorrendjét.  

 

9/2023. (V. 24.) Kgy. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése 86 igen szavazattal elfogadta a napirendi pontokat, azok 

sorrendjét azzal a módosítással, hogy a Döntés a Debreceni Vállalkozók 

Egyesületének tagsági viszonyáról c. napirendi pontot leveszi a Közgyűlés 

napirendjéről. 

 

 

Kéri, hogy szavazzanak a közgyűlés ügyrendjéről. 

 

10/2023. (V. 24.) Kgy. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése 86 igen szavazattal elfogadta az írásban beterjesztett 

közgyűlési ügyrendet. 

 

 

A napirendi pontokat külön-külön tárgyalják oly módon, hogy az egyes napirendeknél 

az előadók megtartják szóbeli kiegészítésüket, majd a napirendi pont ismertetését 

követően a képviselők is feltehetik kérdéseiket, megtehetik hozzászólásukat, amelyet 

határozathozatal fog követni. 

 

Az egyes napirendi pontokhoz az IPOSZ elnöke és a Felügyelő Bizottság elnöke 

szóbeli kiegészítést tesz.  

 

 

2. NAPIRENDI PONT 
 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

A 2. napirendi pont keretében ismerteti az IPOSZ 2022. évi időarányos cselekvési 

programját.  
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A napirend előadója Németh László elnök. Kéri elnök urat, hogy szóbeli kiegészítését 

tartsa meg.  

 

Németh László elnök: 

Terjedelmes anyag készült az IPOSZ érdekképviseleti és érdekvédelmi munkájáról. Az 

Országos Elnökség az Alapszabály szerint végezte munkáját, 8 alkalommal ülésezett. 

Az Ügyvezető Elnökség is folyamatosan tartotta üléseit és határozatokat hozott.  

 

Miközben csökkent az IPOSZ tagszervezeteinek száma, anyagi forrás vagy a tagok 

kiöregedés miatt csökkenése végett, azt is lehet látni, hogy vannak új ipartestületek is, 

amelyek újra visszatértek az IPOSZ-hoz. Ilyen pl. a mai rendezvény házigazdája a 

Budafok-Tétény Általános Ipartestület és a Szegedi Ipartestület is. Köszöni az 

ipartestületeknek, hogy visszajöttek az IPOSZ-hoz és külön is megköszöni Jurás 

Lászlónak, a Budafok-Tétény Általános Ipartestület elnökének, hogy helyet adott a 

Közgyűlésnek.  

 

A Cselekvési program tartalmazza, hogy milyen intézkedések történtek a hévízi 

szállodával, illetve az ingatlanokkal kapcsolatban. Továbbra is az IPOSZ fő bevételi 

forrása a hévízi szálloda, illetve a pályázatok, amelyek ebben az időszakban zajlottak. 

Sikeresen zárult a Jogpontok projekt, ami ugyan még nem került teljes egészében 

lezárásra. A konzorcium többi partnerénél is elindult egy vizsgálat, mert nem úgy 

csinálták, mint az IPOSZ. Egy kicsit másképpen próbálták a közbeszerzési törvényt 

értelmezve végrehajtani ezt a feladatot, s most pont e végett vannak problémák. Azt 

nem jelezték, hogy az IPOSZ-nál is tartanának-e ilyen vizsgálatot.  

A Jogponttal kapcsolatban elmondta, hogy Juhos János alelnök és Rettich Tamás 

főtanácsos kint voltak Brüsszelben egy projekt megbeszélésen, ahol bemutatták a 

Jogpontok pályázatot és az eredményeit. Ez oly mértékben felkeltette az SMEunited 

tagságának a figyelmét, hogy az SMEunited főtitkár asszonya levelet küldött az 

IPOSZ-hoz miszerint jó lenne ezt a gyakorlatot egy nemzetközi konferencián 

megismertetni más országokkal, és elterjesztésre javasolta. Ezek után az IPOSZ 

felvette a kapcsolatot Magyarország kkv megbízottjával, akivel megkezdték az 

egyeztetéseket, a 2024-ben tartandó nemzetközi konferenciáról.  

Elnök úr kiemelte, hogy nagy előrelépés volt az érdekvédelmi munkában. Az 

Ügyvezető Elnökség kitartó tárgyalásainak köszönhetően látható, hogy egyre több 

kapcsolódási pontot talál az IPOSZ a kormányzattal. Példaképp említette a legutóbbi 

megkeresést egy, a kifejezetten az IPOSZ által korábban hiányolt, a 

mikrovállalkozásokat külön mérő kutatásban való részvételre, a Mathias Corvinus 

Kollégium vezetésével. Az MNB is rendszeresen igényt tart az IPOSZ tagság 

véleményére, amikor a hatástanulmányait készíti. Megjegyzi, hogy olyan mértékben 

tudják figyelembe venni a tervezés során a mikrovállalkozások igényeit, ahányan 

visszaküldik a kérdőívet. A kamara is több alkalommal fordult az IPOSZ-hoz, és kérte 

ki a véleményét bizonyos kérdésekben az elmúlt időszakban. Ez alól kivétel, a KATA 

törvény. Az IPOSZ véleménye továbbra is az, hogy a KATA nagyon rossz időben került 

megszűntetésre és továbbra sem volt alaposan felmérve annak a hatása.  
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Ez az állítása az eltelt időszakban igazolódni is látszik. Sokan inkább külföldön 

kezdtek vállalkozásba. Az oktatással, a szakmunkásképzéssel folyamatosan vannak 

újabb és újabb kihívások, amiről Juhos János alelnök tud többet mondani, hiszen ő a 

Szakképzési Innovációs Tanács tagja. Jó példákat tudna mondani, hogy hogyan 

próbál az IPOSZ a szakmunkásképzésben a mikrovállalkozások érdekeit képviselni. 

Károlyi Gyula a saját megyéjében is próbál a felnőttképzési problémára megoldást 

találni, hogy a jogszabály módosítása miatt, hogy próbálnak segíteni egy-két 

vállalkozónak abban, hogy új képesítéseket szerezzen. 

 

Elnök úr kitért arra is, hogy a hazai projektek mellett az IPOSZ nemzetközi 

projektekben is sikeresen vesz részt. Több Hanza Parlamentes projekt is van. Kéri a 

képviselőket, hogy minél többen vegyenek részt a nemzetközi konferencián, ami 

június 16-án, pénteken a Benczúr Szállodában kerül megtartásra. Kiküldésre került a 

rendezvényre szóló meghívó. Nagy büszkeség az IPOSZ számára, hogy a Hanza 

Parlament olyan projektpartnernek tekinti, hogy most már sokadik alkalommal hozza 

a közgyűlését Magyarországra.  

A pályázatokról a tájékoztató anyagok e-mailben kiküldésre kerülnek, a tájékoztató 

előadások leginkább online formában történnek. A tájékoztatók és a belépési linkek 

minden esetben az IPOSZ honlapján és a Facebook oldalán is megtalálhatóak. Kéri a 

tagokat, hogy látogassanak el rendszeresen az IPOSZ honlapjára. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Felhívja a figyelmet, hogy a hozzászólások idejét a Közgyűlés 3 percben állapította 

meg, ám ha egy képviselő a megyei ipartestületek nevében szólal fel, akkor 5 perc. 

Kéri, ezt jelöljék majd a hozzászólási jegyen.  

Az idő leteltét jelezni fogja. A Közgyűlésnek azonban joga van arra, hogy a 

hozzászólónak további időt engedélyezzen. Ha erre szükség lesz, akkor ebben a 

kérdésben dönteni fognak. Az elfogadott ügyrend alapján a hozzászólások során egy 

képviselő egy napirendi ponton belül csak egyszer szólhat hozzá. Kéri, a 

hozzászólásokat röviden, tömören fogalmazza meg mindenki. A korábbi 

Közgyűléseken többen nehezményezték a Közgyűlés elhúzódását, ezért az adott 

napirend tárgyalását a rendelkezésre álló időkeret letelte után lezárja. 

 

A Közgyűlés ügyrendje alapján, ha a kérdésére az adott választ nem fogadja el, úgy 

határozathozatal előtt joga van 2 perces viszont válaszra.  

 

Bejelenti, hozzászólási jegy érkezett Zilahi Sándor képviselőtől. 

 

Zilahi Sándor képviselő, Létavértes és Vidéke Ipartestület: 

Átolvasta az 50 oldalas beszámolót, amiben az Országos Elnökség és az Ügyvezető 

Elnökség tájékoztatni kívánja a tagságot, de amikor elolvasta a Felügyelő Bizottság 

beszámolóját, egy kicsit elgondolkodott Elnök úr kijelentésén, amiben azt mondja, 

hogy a múlttal, ha lehetséges ne foglalkozzanak. Most a múlttal kapcsolatban hoz 

néhány gondolatot.  
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Károlyi Gyula országos elnökségi tag felvetette a regionális fórumok megtartását. 

Ezen nagyon el kell gondolkodni, hiszen ez egy nagyon fontos téma. Nagyon életszerű 

lenne, hogy az ügyvezetés lemenjen a megyei tagsághoz. Nemcsak egy évben egyszer, 

hanem többször. Megköszöni az OE tagoknak, hogy felvetették a fórumok 

fontosságát. Ezekre a fórumokra szükség van, úgy gondolja, ez nem pénz kérdése. 

Olvasta a költségvetést is és szerencsére van pénze az IPOSZ-nak. Hiányolja a 

hírlevelek kiküldését. Sok eseményről ezen hírlevélben olvashattak. A másik 

probléma az Iparos Újság megszűntetése. Ez sem pénz kérdése. Ha másra van pénz, 

akkor erre is legyen.  

 

Megköszöni az elnökségnek, az apparátusnak, az ipartestületi elnököknek és 

ügyvezetőknek a munkáját. 

 

Kéri, hogy az IPOSZ és az ipartestületek elérhetőségét tartalmazó címlista és a 

közgyűlési beszámoló legyen kiküldve postai úton a tagszervezetek részére.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Mahler Wolfgang Otto adott le hozzászólási jegyet ehhez a napirendi ponthoz, neki 

adja meg a szót.  

 

Mahler Wolfgang Otto képviselő, Balatonfüredi Szolgáltató Ipartestület: 

33 éve vezeti a Balatonfüredi Szolgáltató Ipartestületet. Május 19-én volt a 

közgyűlésük, ahol határozatba foglalták miképpen képviselje a mai közgyűlésen a 

szervezetet. Problémája van az IPOSZ-szal. Nem működik a kommunikáció lentről 

fölfele, sőt ami még rosszabb, fentről lefelé se. Amikor olvasta az anyagot, látta, hogy 

mennyit dolgozik az IPOSZ, hány országos elnökségi ülést tartottak az elmúlt időben.  

A problémája az, hogy nem kapja meg az elnökségi határozatokat a megyei, országos 

elnökségi tagtól, Ambrus Árpádtól. Pedig neki a feladata Veszprém megyét képviselni 

és az OE üléseken szavazni. Nem tudnak arról, hogy milyen döntéseket hoz az IPOSZ. 

Kérdezi, hogy Ambrus Árpád a saját elképzelése alapján hoz döntéseket az OE 

üléseken? Így nem lehet működni.  

 

Az ipartestület egyik vállalkozója, egy mesterfodrász megkérdezte, hogy mit csinál az 

IPOSZ a mikrovállalkozások érdekében. A vállalkozó most megy nyugdíjba. A 

hivatalba kiszámolták a nyugdíját, de nagyon kevés összeget kapna, bement a 

nyugdíjfolyósítóhoz, hogy megérdeklődje, miért kapna csak ennyi összeget. 1988. év 

előtt befizetett nyugdíjbiztosítási összeget nem veszik tudomásul, mivel ő egyéni 

vállalkozó volt, csak 61,5%-kal számolták neki ki a 100% helyett. Ez hogy lehetséges? 

Azt mondták neki, hogy nagyon sajnálják, de így szól a törvény. Ha alkalmazott lett 

volna, akkor megkapja a 100%-ot. Kéri az elnökséget, hogy a minisztériumban 

érdeklődjön utána, hogy mit lehetne tenni a vállalkozó ügyében.  

 

Az ipartestület tagjai nem akarják használni a vállalkozó elnevezést.  
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Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Tóth Imrének adja meg a szót.  

 

Tóth Imre képviselő, Mezőkövesd és Vidéke Általános Ipartestület: 

1976-ban váltotta ki az ipart. Még sokáig szeretné segíteni az iparosokat. Csatlakozni 

kíván Zilahi Sándor által elmondottakhoz, köszönet az elnökség minden tagjának a 

lelkiismeretes munkájáért. Köszönetet mond az elnökségnek, hogy hozzájárultak 

ahhoz, hogy az ipartestület 1.500.000 forintos kamatmentes kölcsönt kapjon. Az 

otthonmaradottakért áll most itt, akik most is végzik a munkájukat. Az egész 

országban a mindennapi élethez ezekre a kétkezi szakmunkásokra, mesteremberekre, 

szolgáltató iparosokra olyan óriási szükség van, mint az oxigénre. Nagyon örül, hogy a 

budafoki önkormányzatnak jó kapcsolata van a helyi ipartestülettel. Szeretné, ha az 

országban sok ilyen jó együttműködés lenne. Az államtitkárnak is köszönetét fejezi ki, 

hogy segíteni próbál a vállalkozóknak, de a szavakon túl tettekre is lenne szükség. 

Régen is próbálta már ezt az utat járhatóvá tenni azzal, hogy a mindenkori adó 1%-át 

az ipartestületek is megkaphassák. Ehhez kormányzati döntés kellene.  

Borsod-Abaúj-Zemplén megyében volt 14 ipartestület, most működik 2-3. 

Mindenkinek össze kell fogni és támogatni a másik szervezetet.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Németi Lajosnak adja meg a szót.  

 

Németi Lajos képviselő, Ipartestületek Budapesti Szövetsége: 

11 évvel ezelőtt, amikor a 2012-es Alapszabály megszületett még volt 230 ipartestület, 

most van 163 és 5 év múlva már nem lesznek csak 80-an. Ha megnézik azt, amire 

utaltak az előző hozzászólásban, nyugodtan meg lehetne vizsgálni, hogy hány olyan 

szervezet működik, ahol számítógép van a birtokában, iktatják a leveleket, 

alkalmazottja van. Véleménye szerint ma Magyarországon kb. 40 ilyen ipartestület 

van. Sajnos az a baj, hogy az ipartestületek érdekképviseletek a megyében, 

Budapesten, de az érdekérvényesítésben nem tudnak részt venni. Az ipartestületek 

továbbíthatnak anyagokat az Ügyvezető Elnökség vagy az Országos Elnökség felé, 

ahol nagyon kis dolgok valósulnak csak meg.  

 

Németh László elnök: 

Zilahi Sándornak köszöni a biztató szavakat. A hírlevéllel és az Iparos Újsággal 

kapcsolatosan elmondja, hogy a kiadványok megjelentetéséhez nem volt kapacitás, 

nem volt rá pénz. Az Iparos Újságra nem volt érdeklődés. Példa rá, hogy az utolsó 

évben Hajdú-Bihar vármegyéből egyetlen egy ipartestület sem fizetett elő. Az IPOSZ 

próbálta fenntartani az újságot, ingyenes példányokat küldött az ipartestületeknek. 

Kedvezményes előfizetésre is volt lehetőség, de megszűnt az érdeklődés az újságra. Az 

IPOSZ megvásárolta a tulajdonosoktól a FIRMA Kft. üzletrészüket. Folyamatban 

vannak még tervek a hírlevelek küldésére, de csakis elektronikus formában.  
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Mahler Wolfgang Ottó felvetésére válaszolva elmondja, hogy a regionális fórumon 

Ambrus Árpád megnyugtató választ adott Mahler úrnak, amikor alátámasztotta, hogy 

a két e-mail címre is kiküldött anyagokkal hányszor kereste már meg és hogyan.  

Ezzel nem a Közgyűlésnek kellene foglalkozni, hanem van más, egyszerűbb, és 

közvetlen kommunikációs lehetőség is, telefon vagy egyéb. Azt kéri, hogy előbb 

vegyék fel egymással a kapcsolatot és rendezzék az anyagok küldésének menetét.  

 

A nyugdíj kérdésére most nem tud válaszolni. Azt tudja, hogy olyan bonyolultak a 

szorzók és a szabályok, amihez nyugdíj és TB ügyekben járatos szakember kell. Utána 

fog érdeklődni, és ha itt valamilyen diszkrimináció van, arra természetesen szót fog 

emelni.   

 

Tóth Imrének szintén köszöni a hozzászólását. Az Ügyvezető és az Országos Elnökség 

nevében is mondja, hogy szükség is van a köszönő, biztató szavakra, mert ezek 

biztatást, újabb erőt adnak a vezetőségnek.  

Az adó 1% felajánlásával már foglalkoztak.  

 

A továbbiakban elmondja, hogy a Közgyűlést megelőző nap 16.00 óra után kapta az 

IPOSZ a tájékoztatást, hogy Lázár János miniszternek átszervezték a programját, így 

az Építési és Közlekedési Minisztériumból Lánszki Regő államtitkár és Ágh Péter 

államtitkár vesz részt a zárkörű megbeszélésen, továbbá Lánszki Regő mond beszédet 

a Közgyűlésen.  

A mai Közgyűlés előtt zártkörű megbeszélést tartottak, ahol a két államtitkár, a 

polgármester is egyeztetett az Ügyvezető Elnökség tagjaival. Felvetették, hogy 

bizonyos feladatátvállalással lehetne segíteni, az arra alkalmas ipartestületeket, 

hasznosítani a székházakat, hogy megteljen újra élettel. Adott az országos 

lefedettségű infrastruktúra, és az ipartestületi székházakat állami támogatással 

alkalmassá lehetne tenni olyan szolgáltatások nyújtására is, amik segítik az 

alapcélszerinti tevékenységet is.  

 

Németi Lajosnak válaszolva elmondja, hogy igen a vezetés is látja, hogy létezik a 

csökkenő tagság. Az IPOSZ azon dolgozik, hogy legyen egy megújulás, de új tagok 

bevonása, a fiatalítás mindenütt az adott ipartestület dolga. Ezek alátámasztására 

elmondja, az látható, hogy egyre több helyen, ahol sikerül új elnököket választani, 

szorgos munkával végzik a feladatukat, ott meg is tudnak újulni az ipartestületek. Jó 

példaként említi, pl. Ceglédet, ahol Spindelbauer Attila nagyon komoly munkát fejtett 

ki a tagság, és az ipartestület újjáépítésében. A jó példák közé sorolja Érd, 

Hódmezővásárhely, Mezőberény, Sarkad, Solt, Mezőcsát ipartestületeit is és nagy 

reményeket fűz a mostani Közgyűlésen bemutatkozó új ipartestületekhez is, ahol 

kezdenek megújulni a tagszervezetek és próbálnak újra tagságot szerezni. Róluk kell 

példát venni! 

Lehet, hogy néhol vannak személyi problémák is, ha nem sikerül ez a megújulás. 

Budapesten is lecsökkent sajnos az ipartestületek létszáma.  
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Az IPOSZ Országos Elnökségében is kell a megújulás, az utódlásról a területi 

ipartestületeknek kell gondoskodni.   

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Az ügyrend alapján, akik hozzászóltak, azoknak van lehetőségük viszont válaszra 2 

perc erejéig, Zilahi Sándornak adja meg a szót. 

 

Zilahi Sándor képviselő, Létavértes és Vidéke Ipartestület: 

Regionális fórumok megtartását a jövőben is javasolja. 

 

Németh László elnök: 

A regionális fórumok megtartását jónak tartják, de az Ügyvezető Elnökség úgy 

gondolja, hogy inkább megyei találkozókra lenne szükség, mert ott még 

közvetlenebbül tudnának találkozni a tagokkal. A regionális fórumokon felmerült, 

hogy az IPOSZ szervezzen csapatépítő rendezvényeket, ezekre is próbálják 

megkeresni a forrásokat és amennyiben lehetőség lesz rá, akkor ezeket is végre fogják 

hajtani.  

    

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Mahler Wolfgang Ottonak adja meg a szót.  

 

Mahler Wolfgang Otto képviselő, Balatonfüredi Szolgáltató Ipartestület: 

Azt kéri, az IPOSZ vizsgálja ki az ügyet, szívesen megmutatja a laptopját, hogy a 

Balatonfüredi Szolgáltató Ipartestület nem kapott semmilyen e-mailt. Visszautasítja 

azt, amit elnök úr mondott, hogy a fórumon már választ kapott Ambrus Árpád OE 

tagtól. Fizetik a 12.000 forintos tagdíjat. Van felhatalmazása a SZIT tagjaitól, hogy ha 

továbbra sem kapja meg az OE anyagokat, akkor megvisszavonja a jogot, hogy 

Ambrus Árpád képviselje az ipartestületet az OE üléseken. Ha Ambrus úr szavaz az 

OE üléseken, akkor a SZIT meg fogja azt vétózni.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Javasolja Mahler Wolfgang Ottonak, hogy ilyen fontos, egyedi kérésekkel közvetlenül 

keresse meg az IPOSZ vezetőit.   

 

Mahler Wolfgang Otto képviselő, a Balatonfüredi Szolgáltató 

Ipartestület: 

Itt van egy másik probléma is, hogy azok a levelek, amit az ipartestülettől küldenek az 

IPOSZ-nak, azok nem jelennek meg az IPOSZ-nál. A XLIX. Közgyűlésre küldtek egy 

nagyon fontos napirendhez anyagot, az egyik a kizárás, a másik az Alapszabály 

elfogadása, ehhez küldtek javaslatot, ami nem tudott elhangozni, mivel azt a 

tájékoztatást kapták az elnöktől, hogy nem érkezett meg időben az anyag az IPOSZ-

hoz.  
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Kérdezi, hogy az IPOSZ jogásza ipartestületi kérdésekben a rendelkezésükre áll-e. 

Nekik nagy probléma volt az új Alapszabály létrehozása. Az a bizonyos 15 perc, újra 

lehet összehívni a közgyűlést, illetve amit a törvény leír, hogy 3 és 15 nap múlva kell 

összehívni a közgyűlést. Erre senki nem tudott válaszolni és az IPOSZ sem válaszolt.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Természetesen az IPOSZ jogászához bármikor lehet fordulni jogi kérdésekben. 

További hozzászóló nem lévén, határozathozatalra kerül sor. 

 

Felkéri István Lászlót, hogy mondja be a konferenciateremben lévő szavazati jogú 

képviselők létszámát.  

 

István László, a Mandátumvizsgáló és Szavazatszámláló Bizottság elnöke: 

11.52 órakor 1 fő eltávozott a Közgyűlésről, így a konferenciateremben 85 szavazati 

jogú képviselő tartózkodik. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Felolvassa a 2. napirendi ponthoz tartozó határozati javaslatot: 

Az IPOSZ Közgyűlése elfogadja Németh László elnök beszámolóját a 2022. évi 

cselekvési program időarányos részéről és a feladatokról. Szavazás következik. 

 

11/2023. (V. 24.) Kgy. sz. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése 84 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadta 

Németh László elnök beszámolóját a 2022. évi cselekvési program időarányos 

részéről és a feladatokról. 

 

 

3. NAPIRENDI PONT 
 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

A 3. napirendi pont az IPOSZ elnök beszámolója a 2022. évi gazdálkodásról, a 

költségvetés tételes teljesítéséről az IPOSZ főkönyvelő adatai alapján. Ezt az anyagot a 

Felügyelő Bizottság is véleményezi.   

 

A napirend előadója Németh László, de elnök úr most sajtótájékoztatót tart, így Sajti 

Lajost kéri fel, hogy a Felügyelő Bizottság nevében véleményezze a beszámolót.  

 

Sajti Lajos, a Felügyelő Bizottság elnöke:   

Pénzügyi témában a felügyelő bizottsági beszámoló már tartalmaz gondolatokat. A 

Felügyelő Bizottság vizsgálta az IPOSZ 2022. évi és 2023. évi gazdasági beszámolóját 

is. Rendszeresen nézték a bevételek és kiadások alakulását. A munkájuk során 

minden anyagot megkaptak, amit ezúton is köszönnek. A bevételek alakulása a 

tervezetthez képest megfelelően haladt. Nyomon követhető volt, hogy csúsztak a 

hévízi szálloda bérleti díjainak befizetése. Egyébként pedig évvégével voltak eltérések. 
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Itt nem is feltétlen csak az infláció, hanem az energia helyzet miatt is. Ezeket is 

megvizsgálták. Erre vonatkozóan a pénzügyi beszámolóba csak annyit említ meg, 

hogy a elkülönített számlán lévő pénz felhasználásához kapcsolódóan vizsgálták azt 

is, hogy hogyan lehetne azt az adott évben befektetni.  

Ezt és a tervezett ingatlanbefektetéseket az Országos Elnökség vizsgálta, de a 

Felügyelő Bizottság ellenőrizte azok jogszerűségét. Ez nem volt egy egyszerű dolog, de 

év végén az IPOSZ kapott egy olyan ajánlatot, hogy az elkülönített számlán lévő 

pénzösszeget az OTP-nél fektesse be. Ebből már származtak bevételei az IPOSZ-nak. 

Nagyon fontos, hogy a költségek vonatkozásában előzetesen már volt egy kis tervezett 

veszteség, aminek csak egy kisebb része realizálódott. Oka a bevételek csúszása, és a 

költségek növekedése volt.  

 

A Felügyelő Bizottság vizsgálta azt is, hogy a két ügyvéd alkalmazása többletköltséget 

okoz. Erre kitértek az FB beszámolóban is, hogy az eltérő gondolatok miatti jogi 

helyzetek igényelték ezt a döntést, és ezt nem tartják törvénytelennek, sőt azt 

gondolják, hogy ha a működéshez szükséges, akkor ezt az elnökség joggal döntheti el, 

hogy milyen szakembereket alkalmaz a munkája során.  

 

Mindezek ismeretében a Felügyelő Bizottság elfogadásra ajánlja a 2022. évi pénzügyi 

beszámolót. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

A napirendi pont vitája következik. Megadja a szót Németi Lajosnak.   

 

Németi Lajos képviselő, Ipartestületek Budapesti Szövetsége:  

Elpanaszolja, hogy huszonhárman lementek a hévízi szállodába, ahol nem az elvárt 

szolgáltatást kapták. Az egyik nap a termálvíz harmincegy néhány fokos, második nap 

pedig huszonegy néhány fokos. Ha a medencébe lépő ember lába algás lesz, az azt 

jelenti, hogy a víz nincs tisztán tartva. Sok osztrák személlyel beszélgetett, akik azt 

mondták, hogy zuhanásszerűen romlott a szálloda minősége. Felhívja a Felügyelő 

Bizottság figyelmét, hogy ha azt akarják, hogy működőképes legyen a szálloda, erre a 

problémákra fel kell hívni a bérlő figyelmét.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

A 3. napirendi pontról, az IPOSZ 2022. évi gazdálkodásról, a költségvetés tételes 

teljesítéséről az 5. napirendi pont után döntenek, akkor kerül sor a 

határozathozatalra.  

 

  

4. NAPIRENDI PONT 
 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

A 4. napirendi pont következik: A 2024. évi IPOSZ tagdíj meghatározása.  
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A Civil törvény rendelkezései alapján a civil szervezetek éves tagdíj mértékét a 

közgyűlés határozza meg. 2023-ban a rendes tagok 12.000 Ft/éves tagdíjat fizettek.  

Az Országos Elnökség javasolja a Közgyűlésnek, hogy 2024. évben is az IPOSZ rendes 

tagjai 12.000 Ft éves tagdíjat fizessenek a Szövetség részére. 

Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése a napirendi ponttal kapcsolatban. Nincs, 

így rátérnek a határozathozatalra.  

 

Felkéri István Lászlót, hogy mondja be a konferenciateremben lévő szavazati jogú 

képviselők létszámát.  

 

István László, a Mandátumvizsgáló és Szavazatszámláló Bizottság elnöke: 

12.10 órakor 1 fő érkezett a Közgyűlésre, viszont ezen időpontban 1 fő eltávozott,  és 

Németh László elnök sincs jelen, így a konferenciateremben 84 szavazati jogú 

képviselő tartózkodik. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Felolvassa a 4. napirendi ponthoz tartozó határozati javaslatot: 

A Közgyűlés a 2024. évi IPOSZ rendes tagok tagdíj mértékét 12.000 Ft/év összegben 

határozza meg. Szavazás következik. 

 

12/2023. (V. 24.) Kgy. sz. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése 84 igen szavazattal elfogadta, hogy az IPOSZ rendes 

tagok 2024. évben 12.000 Ft/év tagdíjat fizessenek a Szövetség részére. 

 

5. NAPIRENDI PONT 
 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Az 5. napirendi pont következik, a Felügyelő Bizottság beszámolója a 2022. évi 

munkájáról. Felkéri Sajti Lajos FB elnököt, hogy a szóbeli beszámolóját tartsa meg.   

 

Sajti Lajos, a Felügyelő Bizottság elnöke: 

Kiküldésre került a beszámoló a Felügyelő Bizottság 2022. évi munkájáról. Kicsit 

rendhagyó módon készítették el a beszámoló utolsó fejezetét, amelyben javaslatokat 

tettek. A Bizottság jól átlátja, hogy mi történik az IPOSZ-nál, megengedhető a 

Bizottságnak, hogy azokat a gondolatokat, amelyek összejönnek akár a ügyvezető 

elnökségi vagy az országos elnökségi üléseken, megtegyék a pénzügyi beszámolóban 

is. Nagyon köszöni Zilahi Sándornak, hogy az FB beszámolóhoz tett gondolatát. 

Megtisztelő az, amikor valaki építő jelleggel hozzászól a beszámolókhoz. Valószínű, 

hogy nem az jött le neki abból a pár sorból, ami a múlt felidézésével kapcsolatos volt. 

Azt szerette volna csak kiemelni, hogy a Bizottság számára az fontos, hogy a múlt 

szent, mert a múlt után lehet csak jövője az IPOSZ-nak. Azt szerették volna 

kihangsúlyozni, hogy az előző vezetések által elkövetett hibákat, de azok 

általánosítása és folyamatos felemlegetése a különböző fórumokon oly módon, 

mintha az a jelenlegi vezetés hibája lenne, belső, káros folyamatokat generál.  
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Nem vezetnek előre azok a gondolatok, amikor valaki felhánytorgat valamit és azt 

nem konkrétan egy adott ügyre, hanem általában, hogy hol a pénz, mi van vele, meg 

eltűnt, és ez úgy hangzik el,  mintha most történne ez a hiba. Azt szeretnék, hogy 

helyette hagyatkozzanak a tényekre, és a hivatalos megnyilvánulásokra. 

 

A Felügyelő Bizottság a munkája során már elkezdett olyan megbeszéléseket, ahol a 

Bizottsághoz is érkezett észrevételeket értelmesen, és nagyon jól meg tudták beszélni. 

Ezek viszik előre a munkát és szerették volna javasolni, hogy az elnökségen belül is, 

ha valakinek vannak fenntartásai, gondjai, kezdeményezzék a beszélgetést. Ezek 

hasznossága bebizonyosodott a fórumokon is, erre is történt jelzés.  

 

A másik, a hévízi témában fontosnak tartották volna a Bizottság részéről, hogy legyen 

egy kijelölt személy, aki kifejezetten a hévízi szállodával foglalkozik, a szerződésben 

foglaltak megvalósulásával. Erre vonatkozóan Németh László elnök mindig 

tájékoztatja a Bizottságot. 

Az IPOSZ munkáját a Bizottság mindig kritikusan vizsgálta. Nem volt a Bizottság 

tagjai között sem mindig egységes a gondolat, ami életszerű és hasznos is, de az FB 

beszámolóban már a Felügyelő Bizottság vitákban kiérlelt gondolatai vannak. 

 

Összességében megállapítotja, hogy a Felügyelő Bizottság az IPOSZ működését, 

pénzügyi helyzetét megfelelőnek tartotta. Megkapták a könyvvizsgáló jelentését is, 

amiket átnéztek és elfogadtak. Határozatuk is született róla.  

 

Felajánlja, hogy ha a jövőben valaki a Bizottsághoz fordul, akkor a témakört 

megtárgyalják. Kéri, hogy az illető személyesen menjen el az FB ülésére, hogy 

konstruktívan tudják megtárgyalni az adott problémát.  

 

Kéri a Közgyűlést, hogy fogadják el a Felügyelő Bizottság beszámolóját.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

A leadott hozzászólási jegyek sorrendje alapján megadja a szót Mahler Wolfgang 

Ottonak. 

 

Mahler Wolfgang Otto képviselő, Balatonfüredi Szolgáltató Ipartestület: 

Igen, az IPOSZ és a tagszervezetek között a kapcsolatot javítani kell. Az IPOSZ küldje 

el e-mailben az ipartestületeknek az országos elnökségi anyagokat, határozatokat. 

Megismétli, hogy a fórumon felhívta a figyelmet arra, hogy június 9-ig van az a 

határidő, hogy az ipartestületek benyújtsák a KSH felé a TEÁOR számuk módosítását.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Renczes Lászlónak adja meg a szót.  

 

 



 

 

 

22 

 

Renczes László meghatalmazott képviselő, Budapest Főváros Erzsébet- és 

Terézváros Általános Ipartestület: 

Arra kíváncsi, hogy a hévízi szálloda 2022. évi elszámolása mikor és hogyan kerül 

lezárásra, mivel tudomása szerint ez a mai napig nem történt meg. Németh László 

elnöktől már megkapta a választ, hogy ez már régi dolog, ez nem indok, ezeknek a 

dolgoknak a rendezésére. Az, hogy mi lesz az IPOSZ-szal, ha a jelenlegi bérlő 

felmondja a szerződést, az egy más kérdés. Meg más kérdés az, hogy a szerződés 

szerinti teljesítésből mit csinálnak. Minden módosításra van lehetőség ezen a 

fórumon vagy egy másik fórumon, amikor a szerződéstől eltérő dolgokra határozatot 

hoznak és új szerződést hoznak  létre. Nem látja a Felügyelő Bizottság 

beszámolójában sem azt, hogy ezek az elmaradt rendezetlen dolgok ügye, pénzügyi 

elszámolása, ez hogy és miként jelenik meg.  

 

A 2023-as évet fogja érinteni azok az értéknövelő beruházások, amiket az IPOSZ a 

saját körében kíván elvégezni. Ennek a mostani szerződés szerint is nagyon necces a 

megfogalmazása az ügyvéd úr részéről. Az első tervezetet nem akarja minősíteni, de a 

mostani sem rendezi teljes körűen a kérdést.  

 

Visszatér a Felügyelő Bizottság elnökének indokára, hogy azért kell két jogászt 

fenntartania az IPOSZ-nak, mert olyan sok támadás éri a Szövetséget és ezért leköti 

az ügyvédeket. Nem tud arról, hogy az IPOSZ-nak annyi peres ügye lenne, ami miatt 

két jogász fenntartása szükséges. Ugyancsak arra azért kitért volna a Felügyelő 

Bizottság részéről, hogy a személyi jellegű kifizetéseknél miért és hogyan, és a 

Bizottság véleménye szerint ezek a kifizetések jogossága hogyan történt.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Németi Lajosnak adja meg a szót.  

 

Németi Lajos képviselő, Ipartestületek Budapesti Szövetsége: 

Kifogásolja, hogy amikor május 2-án kijött az IPOSZ-tól, hogy a 3. napirendi pontot 

vegyék ki a Közgyűlés napirendjéről, akkor miért nem lehetett ma itt szétosztani, 

hogy a napirendi pontok miként változtak? 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Részben igazat adva Németi úrnak, de az egyértelműség kedvéért tisztázza, hogy 

természetesen a napirendi pontok tartalma az, ami jogilag fontos. A napirendi pont 

tárgyalásánál éppen ezért minden esetben felolvassa, hogy melyik napirendi pontot 

tárgyalja a Közgyűlés. Kádasi Zoltánnak adja meg a szót. 

 

Kádasi Zoltán képviselő, Szentes és Vidéke Ipartestület: 

Amikor ünnepelték a hévízi szálloda új bérlőjét, utána rá egy évre, amikor problémák 

voltak itt a fizetéssel, akkor javasolta – ez kb. hat éve történt – hogy Hévízre legyen 

egy ilyen kis Felügyelő Bizottság három taggal. Akkor ez volt a javaslata, aztán azóta 

sem mozdul benne semmi.  
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Úgyhogy azt szeretné javasolni, és maximálisan támogatja, hogy a meglévő 

vagyontárgyakra, szinte akár külön-külön is, valamilyen ránézésre, a Felügyelő 

Bizottsággal együttműködve, legyen ennek is egy kis bizottsága, amely ezt nyomon 

követi, külső szemlélőként rálát a dolgokra, mert aki benne van, az nem mindig tud 

minden hibát észrevenni. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Sajti Lajos FB elnöknek adja meg a szót, hogy reagáljon a hozzászólásokra. 

 

Sajti Lajos, a Felügyelő Bizottság elnöke: 

Köszöni az észrevételeket. Renczes úr észrevételeit mindig meg szokta köszönni és 

tiszteli a tapasztalatát. Megemlíti, hogy most is készül egy újabb szerződésmódosítás 

a napelem és egyéb dolgok vonatkozásában és itt külön kitér a szerződés erre a 

momentumra is. Nincs elfelejtve és fokozottan ráfigyelnek a bérlő fejlesztésekkel 

kapcsolatos kötelezettségére.  

 

A kifizetések vonatkozásában több vizsgálat zajlott a Felügyelő Bizottság munkája 

során, így a gépjármű használattal, illetve a vállalkozói szerződésekre vonatkozóan is. 

Vizsgáltak még egyéb kifizetéseket, amik különböző jogcímen, a Közgyűlés által 

elfogadott szabályzatokban voltak lefektetve. Jellemzően ezek a lehetőségekhez 

képest inkább kisebb értékűek voltak, mint ami el lett eredetileg fogadva.  

 

Megköszöni, hogy segítették az észrevételeikkel a Felügyelő Bizottság munkáját.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése a napirendi ponttal kapcsolatban. Nincs, 

így rátérnek a határozathozatalra.  

 

Felkéri István Lászlót, hogy mondja be a konferenciateremben lévő szavazati jogú 

képviselők létszámát.  

 

István László, a Mandátumvizsgáló és Szavazatszámláló Bizottság elnöke: 

A konferenciateremben 58 szavazati jogú képviselő tartózkodik. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Felolvassa az 5. napirendi ponthoz tartozó határozati javaslatot: 

A Közgyűlés elfogadja a Felügyelő Bizottság beszámolóját a 2022. évi munkájáról. 

Szavazás következik. 

 

13/2023. (V. 24.) Kgy. sz. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése 55 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett elfogadta a 

Felügyelő Bizottság beszámolóját a 2022. évi munkájáról. 
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6. NAPIRENDI PONT 
 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

A 3. napirendi pontról hoznak határozatot, az IPOSZ 2022. évi gazdálkodásáról, a 

költségvetés tételes teljesítéséről, a 2022. évi számviteli beszámolóról és annak 

mellékleteiről.  

 

A konferenciateremben 58 szavazati jogú képviselő tartózkodik. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Felolvassa a határozati javaslatot: 

A Közgyűlés az IPOSZ elnök beszámolóját elfogadja a 2022. évi gazdálkodásról, a 

költségvetés tételes teljesítéséről az IPOSZ főkönyvelő adatai alapján, valamint a 

2022. évi számviteli beszámolót annak mellékleteivel együtt. Szavazás következik. 

   

14/2023. (V. 24.) Kgy. sz. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése 55 igen, 1 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett 

elfogadta az IPOSZ elnök beszámolóját a 2022. évi gazdálkodásról, a 

költségvetés tételes teljesítéséről az IPOSZ főkönyvelő adatai alapján, valamint 

a 2022. évi számviteli beszámolót annak mellékleteivel együtt.  

(Nemmel szavazott: Németi Lajos/Renczes László meghatalmazott útján, 

Budapest Főváros Erzsébet- és Terézváros Általános Ipartestület) 

  

 

7. NAPIRENDI PONT 
 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

A 7. napirendi pont következik: Az IPOSZ főkönyvelő által készített adatok alapján 

tételes javaslat a 2023. évi költségvetés tervezetre, az éves gazdálkodás tervezet 

elfogadására.  

Felkéri elnök urat, hogy tájékoztassa a Közgyűlést a Szövetség 2023. évi költségvetési 

tervezetéről.   

 

Németh László elnök:  

Az IPOSZ 2023. évi tervezett költségvetése e-mailben kiküldésre került. Az anyagba 

az került beépítésre, ami az IPOSZ működéséhez szükséges. Remélhetően nem kell 

számolni azzal, hogy újabb és újabb pénzügyi válságok végett engedményeket kelljen 

tenni a hévízi szálloda bérlőjének és a többi ingatlan bérleti díja is befizetésre kerül. 

Remélhetően a pályázati pénzekkel is tudnak gazdálkodni. Az IPOSZ tagdíja nem 

emelkedik, mivel az Országos Elnökség úgy döntött, hogy 2024. évben a 

tagszervezetek 12.000 forintos tagdíjat fizessenek.  

Kéri, hogy a Közgyűlés fogadja el az IPOSZ 2023. évi költségvetési tervét.  
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Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Felkéri Sajti Lajost, hogy ismertesse a Felügyelő Bizottság állásfoglalását a 2023. évi 

költségvetési tervről. 

 

Sajti Lajos, a Felügyelő Bizottság elnöke: 

A Felügyelő Bizottság tárgyalta az IPOSZ 2023. évi költségvetési tervét. Személyesen 

részt vett az Országos Elnökség ülésén, ahol a testület is elfogadta a 2023. évi 

tervezetet. A Felügyelő Bizottság részéről felhívja a figyelmet arra, hogy 

nehezményezték, hogy a kamat bevételeiből származó pénzösszeg felhasználásra 

kerül a IPOSZ költségek fedezésére. Ettől függetlenül a bevételek és a kiadások 

körülbelül a 2022. évihez hasonló módon kerültek megtervezésre, figyelembe véve a 

napi élethez szükséges kiadásokat. 

A Felügyelő Bizottság javasolja a Közgyűlésnek, hogy fogadja el az IPOSZ 2023. évi 

költségvetési tervét. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Egy hozzászólási jegy érkezett, Renczes Lászlónak adja meg a szót.  

 

Renczes László meghatalmazott képviselő, Budapest Főváros Erzsébet- és 

Terézváros Általános Ipartestület: 

Mindenki előtt ismeretes, hogy az IPOSZ egy értéknövelő beruházást hajt végre a 

szállodánál. Tudomása szerint már el is készült ez a beruházás. Legalábbis Hévízen 

járva, azt látta a tetőn. Megnézte a költségvetési tervezetet és nem látta ennek az 

összegnek az elszámolási módját. Az IPOSZ kölcsönadja ezt a pénzt a bérlőnek vagy 

miként van ez? Véleménye szerint, ha az IPOSZ elutalta az összeget a bérlőnek, ezt 

milyen jogcímen adta oda? Mert ha csak az IPOSZ megbízta, hogy helyette álljon sort, 

akkor is a pénzt neki adta a bérlőnek, tehát ez a könyvelésben meg kell, hogy jelenjen.  

 

Németh László elnök: 

Nem tudja, hogy Renczes úr melyik beruházásra gondol. A tető- és hőszigetelést az 

IPOSZ fizette ki és az IPOSZ könyvelésében fog megjelenni majd ebben az évben.  

A másik beruházás, a napelem kérdése, amit szerződéssel rendez az IPOSZ. Jelen 

pillanatban az IPOSZ még nem utalt el egyetlen fillért sem. Az Országos Elnökség 

elfogadott egy olyan szerződésmódosítást, amelyben az IPOSZ átutalja a szerződés 

alapján a napelem nettó értékét, és amikor feltelepíti a napelemet, akkor kerül 

átutalásra a nettó összeg. Az Országos Elnökség elfogadott egy olyan szerződést, ami 

rendelkezik arról, hogy ezt az összeget hogyan fizeti vissza a bérlő, mint beruházás. 

Ezzel megtörténik a beruházási elszámolás is és a hátralévő időszakban a bérleti 

szerződés lejártakor az eredeti szerződés alapján a bérlő által végrehajtott 

beruházások átkerülnek az IPOSZ főkönyveibe. Hasonlóképpen, mint ahogy már 

átkerült a fejállomás, a tévékészülékek és egyéb ilyen beruházások. Tehát 0 forintért 

átadja a bérlő az IPOSZ-nak. Erről szól a szerződés, de mivel még a beruházás nem 

indult el, mert még az EON-nál a papírmunkák mindig folynak, ezért még nem is 

került utalásra semmi.  
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A szerződésmódosítás megszavazására most került sor, és írták alá a szerződést, 

amely tisztázza ezeket a kérdéseket, amelyeket Renczes úr felvetett. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Renczes Lászlónak adja meg a szót.  

 

Renczes László meghatalmazott képviselő, Budapest Főváros Erzsébet- és 

Terézváros Általános Ipartestület: 

Elnök úrral elbeszélnek egymás mellett ebben a kérdésben, mégpedig azért, mert ez a 

beruházás folyik, hetente Hévízen tartózkodik és arra megy a szálloda felé. Ismételten 

elmondja, ha arra hivatkozik Elnök úr, hogy az értéknövelő beruházás keretén belül 

fog ez a beruházás megtérülni, akkor a szerződés erre nem ad lehetőséget. A másik 

dolog, az értéknövelő beruházás, amit a bérlő bevállalt magára, annak a teljesítéséhez 

igen is az IPOSZ ad 30.000.000 forint előleget. Nevén kell nevezni a dolgot. Az 

IPOSZ hitelt biztosít a bérlőnek arra, hogy a majdani értéknövelő beruházást 

végrehajtsa. Ezért kérdezi azt, ez a főkönyvben, hogy fog megjelenni. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Rácz Sándornak adja meg a szót.  

 

Rácz Sándor képviselő, Fazekas Gábor Területi Ipartestület, 

Hajdúböszörmény: 

Az, ami ebben a kérdésben zajlik, az törvénytelen. A napelemre van-e engedély? Mert 

ehhez külön engedély kell. A másik, hogy mi a garancia arra, hogy ez a bérlő egy év 

múlva visszafizeti ezt a pénzt, mivel egy éven belül lejár a szerződése. Kérdése, hogy 

mi lesz, ha történetesen ezt a pénzt nem fogja a bérlő visszafizetni? Akkor kisegítette 

az IPOSZ? Nem érti, hogy miért kell ezt ilyen kacifántosan csinálni. Ha az IPOSZ azt 

mondja, hogy egy beruházást akar csinálni a saját pénzéből, akkor ne tessék már 

odaadni ezt a pénzt a bérlőnek.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Erről itt nincs szó, a kivitelezés és a munka az a jogszabályoknak megfelelően, 

megfelelő engedély birtokában fog történni. A bérlő és az IPOSZ közötti jogviszonyt a 

szerződésmódosítás rendezi. Erre a jogszabály lehetőséget ad, hogy egy meglévő 

szerződést a felek közös akarattal módosítsanak. A szerződésben ez egyébként végig 

van vezetve, hogy az IPOSZ tulajdonán lesznek ezek a beruházások és a végén az 

IPOSZ tulajdonába kerülnek ellenérték nélkül. Nyilvánvalóan a bérlőnek ezt meg kell 

térítenie. Arra az esetre, ha a bérlő nem téríti meg, itt jelen esetben bankgarancia is 

van.  

 

Az IPOSZ törvényesen működik. Arra kér mindenkit, hogy egy kicsit óvatosabban 

fogalmazza meg a kritikákat, mert a megalapozatlan állításoknak következményei 

lehetnek. 
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Németh László elnök: 

Rácz úrnak elmondja, hogy nem törvénytelenül ad az IPOSZ pénzt, mert törvény adta 

joga és lehetősége, hogy a saját ingatlanjához adjon pénzt kamatmentesen. Azért 

előlegezi meg az IPOSZ a bérlőnek a pénzt, mert az elmúlt időszakban a bérlő 

13.000.000 forintos gázszámlákat fizetett a szerződéskötéskori 1.000.000 forinthoz 

képest. A pár százezer forintos villanyszámlájából 2.500.000 forintos számlája lett. 

Ezeket a számlákat bemutatta az IPOSZ-nak. Ezért kellett az IPOSZ-nak valamit 

tenni. Most az a probléma, hogy az IPOSZ odaadja a bérlőnek a pénzt, hogy tudjon 

bérleti díjat fizetni, de közben visszafizettetik vele a beruházási kötelezettségén 

keresztül és a bérleti szerződésben is le van az egész beruházási kötelezettsége vetítve. 

Ezt visszakapja az IPOSZ, megmarad az értéke, mert bent marad, ha az albérleti 

szerződés lejár, és ha nem fizetné vissza a bérlő ezt az összeget, akkor pedig ott van 

egy bankgarancia, ami 20.000.000 forint. Tehát nem úgy van, mint ahogy korábban 

megtörtént, hogy az IPOSZ odaadott a bérlőnek egy keletbiztosítéki 

jelzálogszerződést, a bérlő pedig leírt magának 60.000.000 forintos menedzsment 

költséget, készült egy álberuházás, amit nem fizetett ki, aztán elmentek és az IPOSZ 

most annak issza a levét. 

 

Itt nincsenek olyan bérleti díjak, ami nem tárgyalás útján lett elengedve, vagy nem 

lett elnapolva. A bérlő a pandémiás időszak alatt is fizetett, amikor még vendég se 

volt, vagy fizette azt a bérleti díjat, amikor egy szem embert sem engedhetett be a 

szállodába, mert be kellett zárni. Az már a második pandémiás időszakban volt, 

amikor elengedtünk a bérlőnek 4 havi bérleti díjat, mert nem volt bevétele a 

szállodának. Valahogy próbálta az IPOSZ megtartani a bérlőt, mert ha akkor azt 

mondja, hogy nem tudom tovább üzemeltetni a szállodát és nem tudja fizetni a rezsit, 

a fűtést, az őrzést, hanem azt mondja, hogy itt a kulcs és visszaadja, az IPOSZ átveszi 

a kulcsot és fizeti a 3-4.000.000 forintot, azért, mert ott az üres szálloda és fizet az 

őrzésért és fizeti a rezsit. El kellett dönteni, hogy a 3-4 havi bérleti díj kiesés a jobb, 0 

forint bevétel mellett, vagy jobb lett volna hogyha ez a 3-4.000.000 forint mínuszt 

bevállal az IPOSZ. Az IPOSZ próbálja mindig úgy irányítani, hogy igenis a bérleti díjat 

valahogy próbálja beszedni, mert ebből tud az IPOSZ gazdálkodni. Tehát messze 

nincs az, ami volt korábban. A Felügyelő Bizottság és az Országos Elnökség is 

ellenőrzi folyamatosan a tevékenységet. Az ügyvezetés folyamatosan tartja a 

kapcsolatot a bérlővel, mert az az érdekük, hogy ez a szálloda működjön, és a bérlő az 

IPOSZ-nak a bérleti díjat fizesse. Két olyan évet élt túl ez a szálloda, amikor a 

pandémiás idő volt és nem volt bérlő, s most itt van az energiaválság. Remélik, hogy 

most már ezekkel a beruházásokkal a súlyosabb problémák megoldódnak. Ha valakit 

bővebben érdekel, kérje el a bérleti szerződés módosítását, amiben rendezik a 

beruházás kivitelezését. Hangsúlyozza, hogy az ügyvéd urak közreműködésével 

minden teljesen törvényes keretek között zajlik.    

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Frei Lászlónak adja meg a szót.  
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Frei László képviselő, Szekszárd és Környéke Általános Ipartestület, 

valamint a Felügyelő Bizottság tagja: 

A beruházással kapcsolatban teljesen egyetért elnök úrral. Az Ügyvezető Elnökség a 

Felügyelő Bizottság elé hozta az értéknövelő beruházást és abban maradtak, hogy 

ezzel a beruházással teljesen egyetértenek, de hozzátették, hogy természetesen a 

következő bérlő, akárki is lesz, az természetesen magasabb bérleti díjat fog fizetni az 

IPOSZ-nak. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Kádasi Zoltánnak adja meg a szót.  

 

Kádasi Zoltán képviselő, Szentes és Vidéke Ipartestület: 

Vitatja azt az állítást, miszerint a tavalyi Közgyűlésen is elhangzott, hogy a hévízi 

szállodának nem volt vendége a pandémia alatt, amiatt elengedte az IPOSZ a bérleti 

díjat. Azt állítja, hogy 28 db gépkocsi volt a parkolóban egy héten keresztül. 

 

A másik az, hogy olyan árakon kaptak volna szállást, hogy a mellette lévő szállodában 

három éjszakát töltöttek el annyiért, mint az IPOSZ szállodájában egy éjszakáért.  

 

Amit elnök úr elmondott a napelemmel kapcsolatban, az már teljesen logikus és 

érthető. Egy év múlva lejár a bérlő bérleti szerződése. Már most fel kellene állítani egy 

bizottságot, hogy hogyan tovább a hévízi szállodával. Meg kellene hirdetni egy 

fizetőképes bérlőnek. Már most erre fel kellene készülnie az IPOSZ-nak, nem akkor, 

amikor már lejár a szerződés. 

 

Németh László elnök: 

Nagyon sok ipartestületi tag volt lent a szállodában. Azt tudja, hogy 17.500 forint a 

listaár, melyből az ipartestületi tagok 15% kedvezményt kaptak, ami 14.500 Ft + az 

idegenforgalmi adó. Úgy gondolja, hogy félpanzióval ilyet máshol nem lehet kapni. A 

szomszéd szállodákban sokkal magasabb áron lehet szállást foglalni, igaz magasabb 

csillag fokozatban vannak ezek a szállodák. Azt javasolja, ha ipartestületi tag a 

szállodában akar vendégeskedni, akkor kérje az IPOSZ segítségét, mert akkor ezt a 

15% kedvezményt megkapja még a többi szállodára is, amelyet ez a bérlő üzemeltet. A 

bérleti szerződés 2025 májusában jár le, tehát van még idő felkészülni, van ideje a 

bérlőnek visszafizetni a pénzt. Pontosítja Kádasi úr állítását, mert a bérlő nem 6 éve 

üzemelteti a szállodát, hanem 4 éve. Ezzel a bérlővel cserélte le az IPOSZ azt a bérlőt, 

aki korábban nem fizette a bérleti díjat. Ez a mostani bérlő azóta rendesen fizet. 

Véleménye szerint jó az együttműködés. Mindkét félnek érdeke, hogy a szálloda jól 

működjön.  

A parkolóban látott autókra reagálva arról tájékoztatja Kádasi urat, hogy a pandémiás 

időszakra volt egy olyan, lehetőség, hogy üzleti útra igénybe lehet venni a szállodát, 

de vendéget fogadni nem lehetett. Marketing célból volt, hogy odaállították a 

parkolóba a dolgozók autóit azért, hogy lássák, hogy nyitva van a szálloda és hátha 

betéved valaki.  
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Minden dolgozó autóját oda állították be, akik más alkalommal meg nem mehettek 

be, mert nincs annyi parkoló, mint szoba. Lehet, hogy Kádasi úr akkor járt ott, amikor 

minden dolgozónak ott kellett állnia az autójával. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Felkéri István Lászlót, hogy mondja be a konferenciateremben lévő szavazati jogú 

képviselők létszámát.  

 

István László, a Mandátumvizsgáló és Szavazatszámláló Bizottság elnöke: 

13.00 órakor 3 fő eltávozott a Közgyűlésről, így a konferenciateremben 55 szavazati 

jogú képviselő tartózkodik. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Felolvassa a határozati javaslatot: 

A Közgyűlés elfogadja az IPOSZ főkönyvelő által készített adatok alapján készült 

tételes javaslatot a 2023. évi költségvetés tervezetre, valamint az éves gazdálkodás 

tervezetet. Szavazás következik. 

 

15/2023. (V. 24.) Kgy. sz. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése 47 igen, 1 nem szavazattal, 7 tartózkodás mellett 

elfogadta az IPOSZ főkönyvelő által készített adatok alapján készült tételes 

javaslatot a 2023. évi költségvetés tervezetre, valamint az éves gazdálkodás 

tervezetet. 

(Nemmel szavazott: Németi Lajos/Renczes László meghatalmazott útján, 

Budapest Főváros Erzsébet- és Terézváros Általános Ipartestület) 

 

 

8. NAPIRENDI PONT 
 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

A 8. napirendi pont következik: Javaslat a 2023. évi időarányos cselekvési programra, 

a feladatterv elfogadása.   

 

Felkéri Németh László elnököt, hogy mondja el rövid szóbeli tájékoztatóját.  

 

Németh László elnök:  

Az IPOSZ ezen programra is kiküldte a javaslatokat. A vezetőségnek az a fontos, hogy 

a gazdálkodást elősegítse és próbálja megőrizni minél jobban a Szövetség vagyonát. 

Nagyobb hangsúlyt szeretnének fektetni azokra a pályázatokra, amelyek az 

iparosoknak képzést tudnak biztosítani, illetve az IPOSZ fenntartásához is hozzájárul. 

Ennek az egyik fontos kitétele lenne az, hogy elinduljanak azok az uniós pályázatok, 

amellyel egyéb lehetőségeket is el tudnának indítani.   
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Nagyobb hangsúlyt szeretnének fektetni azokra a külföldi kapcsolatokra, amelyek 

most az utóbbi időben elég jól felértékelődtek. Az IPOSZ rendelkezik egyedül olyan 

nemzetközi kapcsolatokkal, amelyeket külföldön, mint szociális partnerkapcsolatot 

elismernek. Ma az MGYOSZ és az IPOSZ az a két munkaadói szervezet, amely az 

európai szociális párbeszédben is részt tud venni, ezért az IPOSZ az elmúlt 

időszakban sok megkeresést kapott, az SMEuniteden keresztül az Európai 

Bizottságtól, illetve közvetlen is. Azokat a partneri kapcsolatokat is tovább kell 

építeni, amelyek sajnos a személyes tragédiák miatt leépültek. Nevezetesen az Észak-

Rajna-Vesztfáliai Kézműipari Kamarai Szövetségnek az ügyvezetőjére gondol, aki 

elhalálozott. Dolgoznak az új kapcsolatok kiépítésén. Tovább kell lépni a bajorokkal 

és a V4 országokkal lévő kapcsolatok kiépítésével is, illetve azokkal az országokkal, 

amelyekkel még nem rendelkeznek olyan lehetőségekkel, de pont itt az SMEunited 

projekten keresztül a romániai vagy a többi féllel is tudnak ilyen kapcsolatokat 

kiépíteni. Tovább kell menni azon az úton, amit elkezdtek az utóbbi időben, és a 

minisztériumokkal is naprakész kapcsolatot kell kialakítani. 

 

Juhos János alelnök: 

Az ez évi programokról emel ki pár gondolatot, mert fontos feladatok előtt áll az 

IPOSZ. A sok feladat egyben lehetőség is, amihez jó lenne, ha minél többen 

csatlakoznának.  

A regionális és megyei fórumok szükségességére reflektálva elmondja, hogy 

folyamatosan, többször is felajánlották, hogy nagyon szívesen elmennek bárhová, 

ahova hívják – és ezt az elnök és az alelnökök nevében is mondja – de csak oda 

tudnak menni, ahová meghívják őket. Szívesen részt vesznek megyegyűléseken is, de 

ehhez az kell, hogy a megyék vezetői hívják. Ő maga is ajánlkozott nagyon sok helyre, 

hogy szívesen elmenne a mérlegzáró közgyűlésre is, de akik ezt hiányolták, nem 

hívták. A kritikát megfogalmazóknak mondja, hogy jó lenne, ha a partnerséget oda- 

vissza tapasztalnák. 

 

A Közgyűlés előtt az Ügyvezető Elnökség tagjai tárgyaltak Lánszki Regővel, az Építési 

és Közlekedési Minisztérium államtitkárával, aki nagyon pozitívan, előrelátóan 

beszélt és a mikrovállalkozások gondjait is látja. Elmondta, hogy a feladatokat 

nagyokkal kezdik, de arról is biztosított, hogy ha bármilyen javaslata lesz az IPOSZ-

nak, akkor keressék fel és partnerek lesznek mindenben. Ez a kijelentése itt a 

Közgyűlésen többször is elhangzott.  

A lehetőség adott. Ezek után az a kérdés, hogy tudunk-e a felkínált lehetőséggel élni? 

Kapnak-e javaslatot az ipartestületektől, vagy mindenki azt várja itt az Elnöktől, hogy 

ő tegyen javaslatot, akin később számon lehet kérni, hogy miért nem úgy történnek a 

dolgok, mint ahogy neki jobb lenne?  

Ehhez olyan konkrét javaslatok kellenek, mint amit pl. Renczes úr megfogalmazott, 

de azzal a számonkéréssel nem tudnak mit kezdeni, hogy a napirendi pontok 

megváltozása során valaki csendben kivár, majd a Közgyűlésen felállva azzal 

hibáztatja az IPOSZ-t hogy miért nem küldte ki előre a napirendi pont változást?  
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Felhívja a figyelmet egy új lehetőségre, miszerint az IPOSZ ott van a TOP Monitoring 

Bizottságban, mely az önkormányzati beruházásokat hivatott megpályázni és 

megvalósítani. Vannak az élhető városért elnevezésű városfejlesztési pályázatok, 

amikre érdemes mindenkinek helyben odafigyelni, és az adott közösség számára 

hasznos fejlesztésekre javaslatot tenni. A helyi érdekérvényesítés kiváló lehetősége. 

Éljenek vele! Az IPOSZ vezetése innen Pestről nem tudja megmondani egyetlen 

ipartestületnek, és egyetlen önkormányzatnak sem, hogy milyen pályázati kiírásokat 

kellene megjelentetni, de ha a megyei ipartestületi elnökök elmondják, hogy milyen 

pályázatok segítik a helyi gazdaságot, akkor az IPOSZ az ernyőszervezeti mivoltából 

adódóan a koordináló szerepet tudja betölteni, és fel tudja hívni a többi ipartestület 

figyelmét, a jó példákra. Fontos tudni, hogy nem egy adott vállalkozás fejlesztéséről 

van szó, hanem a vállalkozói környezet alakításáról, több vállalkozás által 

hasznosítható, első sorban infrastrukturális beruházásokról. Akik egy cél érdekében 

össze tudnak fogni és meg tudják fogalmazni a javaslataikat, azok számíthatnak a 

sikerre, az IPOSZ nagyon szívesen segít.  

 

A sikeres nemzetközi pályázatokkal kapcsolatban elmondja, hogy egy SMEunited-es 

pályázatnak köszönhetően jelenleg is futott egy pályázat, az építőipar digitalizációval 

kapcsolatban, jelenleg egy újabb sikeres pályázat eredményeképpen az IPOSZ 

tagságának igényeihez alakítva az amúgy is használatos, meglévő digitális 

lehetőségeket a vállalkozások szolgálatába állító, vállalkozások a digitális térben című 

workshop, amire bizony a saját tagok közül kevesen jelentek meg, miközben más 

társszervezetektől annál többen.  

 

Felhívja a figyelmet és kéri a jelenlevők aktív közreműködését Elnök úr által is 

említett, június 16-i Hanza Parlament konferenciáján. Itthon több felhívás is kiment, 

amire eddig kevesen jelentkeztek, de ugyanerre az eseményre már 64 fő jelentkezett 

külföldről. Szégyen lenne, ha a saját nemzetközi rendezvényünkön kevesebben 

lennénk, mint a külföldiek, ezért kiküldésre kerül újra a meghívót. Nyomatékosan 

arra kér mindenkit, hogy a meghívót továbbítsák az ipartestületi tagoknak és 

népszerűsítsék a rendezvényt.  

 

Amikor az eredményekről beszélünk ki kell emelni, hogy nagy öröm volt, amikor 

elővette az államtitkár úr az építőipar digitalizációval kapcsolatos, pályázatból 

elkészült IPOSZ kiadványt, amit a napi munkában is használnak. 

 

Újabb elismerése az IPOSZ munkájának, amikor elmentek a Gazdaságfejlesztési 

Minisztérium a Vállalkozásfejlesztési Főosztályára tárgyalni, a főosztályvezető úr 

azzal fogadta őket, hogy ismerik, és dolgoznak is az IPOSZ kkv fejlesztési 

stratégiájával. Azt is, amit két évvel ezelőtt dolgoztak ki, és dolgoznak az őszi 

felülvizsgálat során eljuttatott módosítási javaslattal is. 
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Arra kérte a képviselőket, hogy hamarosan egy nagy feladatra figyeljenek oda. A 

korábbi tárgyalásaik eredményeképp kapott az IPOSZ a Mathias Corvinus 

Kollégiumtól egy kutatásban való felkérést. Azért örülnek neki, mert a 

döntéshozókkal való tárgyalás során nem tudták konkrét adatokkal alátámasztani 

állításainkat, és ez most kellő számú adatlap kitöltésével megváltozhat. Annyira 

tudják az IPOSZ-t komolyan venni, ahányan kitöltik ezt az adatlapot a nagy egészhez 

képest. A számunkra készített linkkel külön le tudják választani a 

mikrovállalkozásokat és nagyvállalkozásokat. Nagyon fontos, hogy minél többen 

töltsék ki, és nemcsak az ipartestületi tagok, hanem bárki, aki hasonló körben 

dolgozik, de mégis az iparosok tagsági körét tudja erősíteni. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Hozzászólási jegy érkezett Mahler Wolfgang Ottotól, neki adja meg a szót. 

 

Mahler Wolfgang Otto képviselő, Balatonfüredi Szolgáltató Ipartestület: 

2019-ben fent voltak a fórumon, ahol tárgyalták az Alapszabály módosítását. Nem 

akar az időben visszamenni, de egyet szeretne kérni, mivel nem tudtak a XXXIX. és a 

XL. Közgyűlésen részt venni, abból az okból, hogy hiába választották meg a SZIT 

tagjai elnöknek, a törvényszék csak szeptemberben hozta meg az ítéletét, hogy igen 

jogosan Mahler Wolfgang Otto az Ipartestület elnöke. Ha feljött volna és szavazott 

volna, akkor az a szavazat lehetett volna érvénytelen, ha valamelyik tagszervezet így 

gondolja, mert nem volt jogosult szavazni. Kéri az elnökséget, hogy hasonlóan járjon 

el, mivel akkor emiatt nem tudott feljönni a közgyűlésre és szavazni az IPOSZ új 

Alapszabályát. Az IPOSZ küldjön ki minden ipartestületnek, aki nem vett részt azon a 

szavazáson, egy felkérő levelet, hogy igen ő elfogadja az Alapszabályt utólag ilyen 

formában. Olvasva az új Alapszabályt, hogy aki nem fogadja el, az nem tag. A jövőben 

tiszta legyen, hogy aki a Közgyűlésen szavaz, jogosult is.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Károlyi Gyulának adja meg a szót.  

 

Károlyi Gyula képviselő, Sopron és Vidéke Ipartestület, Ipartestületek 

Győr-Moson-Sopron Megyei Szövetsége: 

Nagyon örül, hogy a többségnek az a véleménye, hogy jók voltak és szükség van a 

fórumokra. Ezen természetesen lehet finomítani. Mégpedig úgy, hogy ne megyénként 

legyenek az összejövetelek, hanem inkább 2-3 megye legyen ott, mivel akkor 

egymástól is tudnak azok az iparos társak a megyén kívüliekkel találkozni, 

információt gyűjteni, és tanulni. Ezt akár rotációban is lehetne csinálni, hogy egyik 

évben az egyik, a másik évben a másik megye szervezné meg.  

 

A másik gondolata, az országos elnökségi tagok szerepe. Megdöbbenti mindig, amikor 

valaki arról beszél, hogy erről se, meg arról se hallott. Ez nem az ő hibája, hanem 

annak az OE tagnak a hibája, aki elnökségi tagként ott van és lehet, hogy azaz OE tag 

nem tudja összehívni a megyei ipartestületeket.  
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Valószínűleg erről van szó, mert ezeket a dolgokat a megyei elnökkel és a megyei 

ipartestületekkel kellene megvitatni, tájékoztatni őket. Mit lehetne tenni? A megyei 

elnökségi tag sok esetben tényleg majdnem magára van hagyva. Megdöbbentő volt, 

hogy a 16 ipartestületből hányan vannak itt. Személy szerint büszke arra, hogy Győr-

Moson-Sopron megyéből, a 8 ipartestületből heten vannak a Közgyűlésen, egy 

megbízólevéllel. Az is igaz, hogy legalább négyszer vagy ötször tartanak egy évben 

találkozót, ami elengedhetetlen. 

 

Akár a cselekvési programoknál be lehetne tenni azt a feladatot, hogy rendbe kell 

tenni a megyéket és akkor oda menjen el az elnökség, ahol segíteni kell.  

 

Szóba hozta Elnök úr, hogy a gipszkarton készítőknek, építőknek vizsgát kell tenni és 

ez nagyon sokakat érint. A megyében és Sopronban is most kezdték el a szakképzési 

centrumokkal együtt az ipartestületek szervezésében, hogy ezek a vállalkozók a 

februári vizsgákat meg tudják tenni. Ezt úgy ütemezik, hogy a 2200 órás tanfolyamot 

le tudják vinni 600 órára és ezen belül is online oktatással adják le a tananyagot és 

nem kell nap, mint nap bejárni. Otthon is tudnak tanulni, csak vizsgázni kell bemenni 

az ipartestülethez. Augusztus végére, szeptemberre és októberben, novemberben 

sűrűbbre tervezték a tanfolyamot. Ezeket a segítségeket kell adni a tagoknak.   

 

Nem tud egyetérteni Németi úr hozzászólásával, hogy jövőre, meg 2-3 év múlva      

80-an lesznek. Nem hiszi, hogy ez a fórum arra hivatott, hogy erről beszéljenek. A 

megoldásról kell beszélni, hogy hogyan tudják a fiatalokat behozni. Arról kellene 

minél többet beszélni. Mit tudnak tenni ennek érdekében? Évek óta elkezdték 

megkülönböztetni a tagjaikat, a tisztességes vállalkozó iparosokat. A kontárok ellen 

nem tudnak tenni semmit, ezért az iparosságnak meg kell különböztetni a tisztességes 

tagokat. Ezt úgy csinálják évek óta, hogy „Garancia a minőségért” védjegyet adtak ki. 

Létrehoztak egy 5 fős bizottságot, amely elismert szakemberekből áll, ők minősítik az 

iparosokat, és ha bizonyos feltételeknek eleget tesznek, akkor az iparosok megkapják 

ezt a minősítést. Kapnak matricákat, melyeket az autójukra, műhelyeikre ki tudnak 

tenni. A lakosság is keresi ezeket a minősített szakembereket. Már 4-5 fiatal emiatt 

lépett be az ipartestületbe, hogy neki is legyen ilyen védjegye, matricája. Ezen 

ötletekről, javaslatokról kellene minél többet beszélni. Meg kell védeni a tisztességes, 

becsületes iparosokat.  

 

Elnök úr köszöntőjében is a megoldásokról beszélt, ezekről kell szólni, nem arról, 

hogy milyen kevesen lesznek pár év múlva. Előbb-utóbb jönni fognak a fiatalok, mert 

szükség van rájuk. A fiatalok jelentkezni fognak, hogy ezt a vizsgát letegyék. A 

következő tanfolyam a hangszigetelés lesz, a mostani gipszkartonos tanfolyamot az 

ipartestület ingyenesen tudja csinálni. Ezek a fontos dolgok.  
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Bűntudata van, mert amikor kéri az elnökség, elnök úr, hogy küldjék vissza a 

véleményüket vagy töltsék ki a kérdőíveket, amit az IPOSZ-tól kér a minisztérium 

vagy különböző szervek és ezzel tudná az IPOSZ tényleg igazolni, hogy hányan 

vannak, jó véleményeket tudnak adni, de az ipartestületek nem adják le, vagy csak 

nagyon kevesen az anyagokat. Véleménye szerint az a probléma, hogy túl 

komplikáltak ezek a kérdőívek. Nem lehet egyénileg, csak a szervezetnél lehet 

megcsinálni. Ezen változtatni kellene, hogy egy picit egyszerűbben legyenek ezek és 

akár az iparosok is könnyen ki tudják tölteni.  

 

Végezetül mindenkinek azt kívánja, hogy a gondviselés töltse meg mindenki szívét, 

hittel, reménnyel, szeretettel, és bizalommal. A reményt és a bizalmat kiemeli. Több 

bizalmat az elnökség felé, az elnök, az alelnökök, és az apparátus felé, akik nagyon 

sokat dolgoznak, és nagyon sokat tesznek ezért a szervezetért. 

 

Mindenkinek köszöni a munkáját, a jelenlétét. Isten áldja a tisztes ipart! 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Németi Lajosnak adja meg a szót. 

 

Németi Lajos képviselő, Ipartestületek Budapesti Szövetsége: 

Nem rémhíreket akart terjeszteni, csak fel szerette volna hívni a figyelmet a valóságra. 

Budapesten 3 ipartestületet mentett meg. A MOSZI csődeljárás alatt volt, melyet 

megmentett. 3 hónap alatt 70 tag lépett be a Magyar Országos Fogtechnikus 

Ipartestületbe és be is fizették a tagdíjat.  

 

Másik gondolata az építőipar. Amikor az egészségüggyel kapcsolatban bármilyen 

kérdése lesz elnök úrnak, akkor Németi Lajos lesz az első, aki írni fog arra 

vonatkozóan. Egyébként a MOFI-nak a minisztériummal, mindenkivel a legjobb 

kapcsolata van. Szaklapot adnak ki a saját pénzükből, melyben megjelennek az 

információk a fogászattal kapcsolatban.  

 

A továbbiakban arról beszél, hogy az ügyrend alapján az Országos Elnökség minden 

felelősséget átvesz az IPOSZ Ügyvezető Elnökségétől. Az IPOSZ weboldalán fent van 

az előző Alapszabály és az OE Ügyrend. Nem tudja mi az oka, hogy az Országos 

Elnökség feladatkörébe tartozik az is, hogy ellenőrizze a weblapot.   

 

Az IPOSZ ügyvezetéssel kapcsolatban pedig azt javasolja, hogy össze kellene 

hasonlítani az IPOSZ OE Ügyrendjét a jelenleg funkcióban lévő IPOSZ ügyvezető 

elnök feladatkörével, mert 70%-os átfedés van. Valamelyiket ki kellene törölni, vagy 

az IPOSZ elnök úrnak kellene kitörölni az anyagából, vagy az OE Ügyrendjéből.  
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Azt javasolja a Közgyűlésnek, hogy az elnökség vizsgálja felül az OE Ügyrendjét, mert 

az a saját hatásköre és legyen szíves törölni belőle azokat, amelyek az ügyvezető 

igazgató feladatköre.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Juhos János alelnöknek adja meg a szót.  

 

Juhos János alelnök: 

Megragadva az alkalmat, elmondja, hogy vannak fiatalok. Igaz, hogy vannak olyan 

ipartestületek, amelyek nyugdíjasklubként működik, de jó példaként felsorolja a Solti 

Ipartestületet, a Makói Ipartestületet, a Mezőcsáti Közös Ipartestületet, a Budafok-

Tétény Általános Ipartestületet, a Hódmezővásárhelyi Ipartestületet, akinek az 

elnökét most ismerte meg, de a hírek szerint egy nagyon agilis, tettre kész elnök. 

Ezekben az ipartestületekben van élet és azt szeretné, hogy ilyen emberek megtalálják 

egymást, cseréljenek információt. Károlyi Gyula hozzászólása akár zárszónak is 

elhangozhatott volna és a javaslata megint hasznos volt. Ezért rajta vannak, hogy 

ezeket a fórumokat folytassák.  

A minőségi garancia védjegy ez nagyon jó ötlet, a Békési Ipartestületnél is el fogja 

indítani.  

 

Az IPOSZ az Építőipari Ágazati Párbeszéd Bizottságban ma azért nincs benne, mert 

nem jött vissza elég jelentkezési lap, de ez már az előző közgyűlésen is téma volt. 

 

Németi úr egy pár apróságra felhívta a figyelmet. Amit Németi úr mondott az nem a 

Közgyűlésre, hanem az Országos Elnökségre tartozik, ezt a témát ott kellene előbb 

rendezni. 

 

Németi úr másik problémájára reagálva felhívta a figyelmet arra, hogy ő is 

ugyanolyan jól tudja, mint bárki más, hogy az az elnök és az ügyvezető feladatköre 

időközben el lettek választva egymástól. Amikor majd legközelebb az IPOSZ 

Alapszabályt módosít, akkor majd az új szabályzatba beleteszik. Az ügyvezetői 

feladatot az elnök látja el, erre van most érvényes országos elnökségi határozat, ami a 

törvényszéki ítéletnek megfelelően rendben van.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Németh László elnöknek adja meg a szót.  

 

Németh László elnök: 

Köszöni szépen a javaslatokat, amik elhangzottak a Közgyűlésen.  

 

Egy kiegészítést szeretne tenni az Építőipari Ágazati Párbeszéd Bizottsággal 

kapcsolatban. Ezt a bizottságot az ÉVOSZ, az IPOSZ és az Építő-, Fa- és 

Építőanyagipari Dolgozók Szakszervezeti Szövetsége hozta létre. Ezt a kollektív 

szerződést a szakszervezeti szövetség az elmúlt hetek során felmondta. Ez egy új hír. 
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Ezért valószínű, hogy a kollektív szerződés kihirdetésre fog kerülni, mert a 

szakszervezet, mint a szociális partner ezt felmondta és ez a jövőben nem lesz 

érvényes, illetve új tárgyalásokat kell majd kezdeményezni. Még lehet, hogy ez az 

IPOSZ-nak jó is, hiszen lehet, hogy így bekerülhet az IPOSZ ebbe a Bizottságba.  

 

Az mindig nagyon rosszul esik neki, hogy vannak olyan személyek, akik magabiztosan 

kijelentenek egy állítást, aminek nem járnak utána, hogy tényleg úgy van-e. 

Elmondja, hogy a fenti témában már kapott egy levelet Németi úrtól, amire még nem 

tudott válaszolni. Ebben Németi úr kijelentette, hogy az IPOSZ weblapján a régi 

Alapszabály van fent. Ez nem igaz, mert amikor az IPOSZ megkapta a törvényszéki 

bejegyző határozatot, tavaly december elején azonnal kicserélték az Alapszabályt és a 

többi szabályzatot. Mindenki megnézheti, az új Alapszabály van fent az IPOSZ 

honlapján. Azt kéri, hogy mielőtt ilyen kijelentést tesz valaki, előtte járjon utána, hogy 

ez valós-e, mert ez a többi embernek a munkáját viszi a semmibe.  

 

Ez épp olyan kijelentés, mint a szállodánál, hogy nem fizet. Igen is fizeti a bérlő a 

bérleti díjat. Mindenkit arra kér, hogy ne tegyen valótlan kijelentést vagy ha 

valamiben bizonytalan, kétségei vannak, akkor tegye fel kérdésként, de úgy 

kijelenteni dolgokat, ahogy sokan teszik, ez megalázó, az ember munkájának 

semmibevevése akkor, amikor mindenki úgy igyekszik végezni a munkáját, hogy az jó 

legyen.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Csikós Lászlónak adja meg a szót.  

 

Csikós László képviselő, Jászárokszállási Ipartestület: 

Kimondottan örült annak, hogy egy államtitkár eljött a Közgyűlésre. Az utóbbi időben 

mindig közbe jöttek váratlan dolgok és nem jöttek a kormányzat részéről az IPOSZ 

rendezvényére. Azzal is tisztába volt, hogy Lázár János miniszter elfoglaltsága nem 

biztos, hogy lehetővé teszi, hogy a Közgyűlésen jelen legyen. Államtitkár úr közölte, 

hogy ő 16 éve vállalkozásban élt. Ha valaki 16 évig dolgozik vállalkozásban, annak van 

rálátása és az iparosoknak biztató a jövővel kapcsolatban, hogyha ilyen 

államtitkárokkal fognak találkozni és tudnak velük tárgyalni.  

 

Természetesen a Közgyűlésen felvetődnek a múlttal és a jövővel kapcsolatos dolgok. 

Mindig azt mondta, hogy aki a múltat nem tudja megérteni, az a jövővel keveset tud 

foglalkozni. 30 éve ide jár, az a vezetőség, azok az elnökök, elnökségi tagok is mindent 

megtettek. Valószínű picit ők is hibáztak. Legyenek arra büszkék, hogy ott voltak, 

tették a dolgukat. A mai vezetés is mindent megtesz. Ha a tagok itt ülnek, és nem 

mondanak semmit, nem mondják el a gondjaikat, problémáikat, akkor a vezetők 

honnan tudják.  
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Juhos János alelnöknek jó kapcsolata van az ipartestületekkel, erről csakis pozitívan 

tud beszélni, hiszen amikor szól az alelnök úrnak, akkor mindig azt mondja, hogy áll a 

rendelkezésére. Megtisztelő volt, elment Jászárokszállásra és ők is voltak Békésen. 

Elmennek Mezőkövesdre. Köszöni Tóth Imrének és Zilahi Sándornak is, akik a régi 

bútordarabok és el tudják mondani és segítenek abban, hogy előre tudjanak haladni 

az ipartestületek.  

 

Amikor kötelező volt a tagsági viszony, akkor nem volt gond és probléma. Az 

iparosnak kötelező volt belépni az ipartestületbe. Amikor ez a kötelezettség megszűnt, 

akkor az ipartestületek tagsága le is csökkent. Most azt mondja az iparos, hogy a 

kamarának is tagja, így egyszerre két tagdíjat nem tud fizetni. Elment a fiatal 

kozmetikusokhoz és egyéb szakmákhoz. Elmagyarázta nekik, hogy mi is az az 

ipartestület. Volt, aki nem is tudta, mi az ipartestület. Bemutatta, hogy egy 120 éves 

szervezetről van szó és 10 tagot sikerült beléptetnie a tagszervezetbe.  A 

Jászárokszállási Ipartestületnek 75 tagja van. Erre nagyon büszke és elégedett. Azon 

van, hogy mindenkivel kialakítsa a jó kapcsolatot. Elmegy az általános iskolába a 

ballagásra és ott elmondja mi a helyzet az iparossággal. El kell mondani a fiataloknak, 

hogy nemcsak az a kiút, hogy ha kiül az íróasztalhoz, hanem egy szakma megtanulása 

felér egy diplomával.  

 

Ma azzal megy haza a Közgyűlésről, hogy az elnökségi ülésen beszámol arról, ami a 

Közgyűlésen történt. Örül, hogy itt lehetett és majd az otthoniaknak elmondja, hogy 

békésen és hatékonyan töltötték el a napot.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Németi Lajosnak adja meg a szót.  

 

Németi Lajos képviselő, Ipartestületek Budapesti Szövetsége: 

Amit Juhos János alelnök mondott abban az a tévedés, hogy nem az Országos 

Elnökség, hanem a Közgyűlés tud olyan hatással lenni az Országos Elnökségre, hogy 

kötelező érvényű. Tehát téved alelnök úr, amikor azt mondja, hogy a javaslatát az OE 

ülésen kellene elmondania. Azért van a Közgyűlés, mert az a legmagasabb rangú 

szerv. Ha a képviselők úgy gondolják, hogy leszavazzák, hogy egyáltalán ez a javaslat 

felkerüljön, akkor eleve már ott megdőlt és tiszteletben tartja a döntést. 

 

Elnök úrnak mondja, hogy az IPOSZ weboldaláról vette le az Alapszabályt, nála ki van 

nyomtatva. Elnézést kér majd írásban elnök úrtól, ha tévedett volna. Bármikor, 

bárkivel szemben tud bocsánatot és elnézést kérni, ha téved.  

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Egy észrevétellel figyelmezteti a jelenlévőket, miszerint ilyen napirendi pont a 

Közgyűlésen nem volt és nem is volt rá javaslat. Erről a Közgyűlés nem tud határozni, 

mivel ez egy megismételt Közgyűlés, és ez a téma új napirendi pont lenne. 
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Természetesen maga a javaslat, az el fog jutni az Országos Elnökséghez, de erről 

szavazni nem tudnak.  

 

Felkéri István Lászlót, hogy mondja be a konferenciateremben lévő szavazati jogú 

képviselők létszámát.  

 

István László, a Mandátumvizsgáló és Szavazatszámláló Bizottság elnöke: 

12 fő eltávozott a Közgyűlésről, így a konferenciateremben 43 szavazati jogú képviselő 

tartózkodik. 

 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

Felolvassa a határozati javaslatot: 

A Közgyűlés a 2023. évi időarányos cselekvési programra és feladattervre tett 

javaslatot elfogadja. Szavazás következik. 

 

16/2023. (V. 24.) Kgy. sz. határozat: 

Az IPOSZ Közgyűlése 41 igen, 1 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadta a 2023. évi időarányos cselekvési programra és feladattervre tett 

javaslatot.  

(Nemmel szavazott: Németi Lajos képviselő, Ipartestületek Budapesti 

Szövetsége) 

 

 

9. NAPIRENDI PONT 
 

Dr. Fecser Péter, az IPOSZ jogásza, levezető elnök: 

 

Az utolsó napirendi ponthoz érkeztek, a különfélékhez.  

Felhívja a figyelmet arra, hogy mivel megismételt Közgyűlésen vagyunk, és a 

Közgyűlés kezdetekor nem került megszavazása új döntést igénylő napirendi pont, 

ezért ez a napirendi pont egy tájékoztató jellegű, ahol közgyűlési határozatot nem kell 

hozni, de természetesen itt mindenki elmondhatja a javaslatait.  

 

Kádasi Zoltán képviselő, Szentes és Vidéke Ipartestület: 

Bemutatja a Hódmezővásárhelyi Ipartestület új elnökét, Rácz Andrást, aki ifjú titán 

az Ipartestület élén.  

 

Az elmúlt héten kapott egy megkeresést a szakképzési centrumtól, hogy a 

vizsgabizottságba keresnek szakembereket az ipartestület tagjai közül.  

 

Itt kiváló és minősített iparos témában egy ilyen 3-5 éves intervallum után össze 

tudnák rakni a dolgokat. Úgy érzi, hogy a Közgyűlésen nagyon sok jó ötlet. Volt 

kritika is, de hát azért vannak egymás között. Talán el tudják indítani, hogy egy kicsit 

tudnak fiatalítani, hogy ne 80-an, hanem 180-an legyenek.  
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Farkas Tünde, az IPOSZ szervezési irodavezetője: 

Elmondja, hogy a Pécsi Ipartestületnek is új elnöke van, egy fiatal hölgy személyében, 

akit Szabó Ritának hívnak. 

 

Tóth Imre képviselő, Mezőkövesd és Vidéke Általános Ipartestület: 

A Mezőcsáti Közös Ipartestületnek is új elnöke van, Kovács Árpád Ferenc, akit 

szeretne bemutatni. Megköszöni neki, hogy elhozta őket a Közgyűlésre. Itt kezdődik 

az a gondolat, amikor összetartozásról, családról van szó. Azt kívánja, hogy mindenki 

próbálja meg személyes példamutatással továbbadni a tudást, az emberséget. 

 

Nagyon szépen megköszönné az elnökségnek, ha végig tudnák vinni azt, hogy az 

ipartestületek fel tudják használni azt az 1%-ot, az nagyban segítené a működésüket. 

 

Nagy Sándor képviselő, Hajdúnánási Ipartestület: 

Voltak a békéscsabai regionális értekezleten, ahol az egyik fő téma a fiatalítás volt. A 

bemutatkozás kapcsán egy fiatalember felállt és elmondta, hogy ő a Makói 

Ipartestület alelnöke, Bede Danijel és 35 főről 70 főre vitték fel a taglétszámot. 

Amikor ezt meghallotta, azt mondta, hogy ilyen nincs. Külön is beszélgetett az úrral, 

aki elmondta, hogy kiöregedett a társaság és egy fiatal csapat úgy gondolta, hogy 

valamit Makón létre kellene hozni és akkor ők felépítették a kis fiatal gárdájukat. 

Kiderült, hogy minden péntek este találkoznak. Fel tudták így növelni a létszámot. 

Mondta neki, hogy 24 éve van a Hajdúnánási Ipartestületnél és 30 fő körül mozgott 

mindig a létszám, most 28-an vannak és ők is minden pénteken találkoznak. Örül, 

hogy most egy fiatal hölgyet is bemutattak. Ilyen fiatal elnök nem is biztos, hogy 

létezik az országban. Elmondja, hogy ő 58 évesen lett az Ipartestület elnöke.  

 

Úgy érzi, hogy az ipartestület jövője tényleg a fiatalításon fog múlni, hogy maradnak-e 

ipartestületi alapszervezetek, meg megmarad-e az országos szövetség. Ez a kettő 

összefügg. Az országos szervezetnek a vagyon működtetéséből majdnem megvan a 

biztos bázisa, de a kicsi alapszervezeteknek vidéken semmilyen más bevételük nincs, 

csak a tagdíj, meg ha esetleg olyan szerencsés az ipartestület, hogy olyan székháza 

van, amit ki tud adni üzlethelyiségnek vagy valamilyen bérleti formában összegekhez 

jut.  

 

Véleménye szerint a vidéki ipartestületek segítenének az országos pénzt is felélni, 

hogy a vidéki ipartestületeknek a fennmaradása is biztosabb legyen.  Érdemes volna 

azon elgondolkodni, hogy mivel közös vagyonról beszélnek, hogy nem lehetne-e 

segíteni a vidéki szervezeteket anyagilag, hogy ne csak mindig kamatmentes hitelt 

kapjanak, lehet, hogy pont ez maradna a vidéki alapszervezetek fennmaradásának 

egyetlen esélye.  
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Bóta Dávid, Érd és Környéke Ipartestület: 

Idén töltötte a 33 életévét, 2 hónapja már az Ipartestület ügyvezetője. Sok pozitív 

dolog elhangzott a Közgyűlésen, ebből fognak építkezni. Reméli, hogy a Közgyűlésen 

elhangzott sok tapasztalattal, mint ifjú titánok felfrissítik és tudják majd támogatni az 

IPOSZ-t. Szerinte az nagyon fontos, hogy először ők támogassanak lentről felfelé és 

utána talán el tudnak várni bármit is az országos szövetségtől.  

 

Németh László elnök: 

Nagyon szépen köszöni Jurás Lászlónak és csapatának, hogy a Budafok-Tétény 

Általános Ipartestület dísztermében tarthatta meg az IPOSZ a Közgyűlését, ahol 

szeretettel gondoskodtak a képviselőkről, vendégekről. Felkéri Jurás urat, hogy 

mutassa be az ipartestületét.  

 

Jurás László képviselő, Budafok-Tétény Általános Ipartestület: 

Köszöni, hogy az IPOSZ megtisztelte azzal az Ipartestületet, hogy a soros Közgyűlését 

a székházban tartja. Ennek nagyon örülnek. 2009 óta elnöke az ipartestületnek. 

Elmondja, hogy nagy szerencséjük van az önkormányzattal, hogy jó kapcsolatot 

sikerült kialakítaniuk, ami szerinte egyedüli országos szinten is. Azt kell tudni, hogy a 

székházuk, amiben most jelen pillanatban vannak, olyan leromlott állapotban volt, 

ami egyszerűen alkalmatlan volt bármiféle bérbeadásra, rendezvényre. Tehát 

semmiféle hasznosításra nem tudták használni, vegetáltak, és az volt az opció, hogy 

eladják a székházat. Nem volt más választásuk. Erre a polgármester azt mondta, hogy 

ne adják el. Visszaajándékozták az Ipartestület tulajdonjogát az önkormányzatnak, 

ezért 200.000.000 forint + ÁFA felújítási pénzt szavazott meg a képviselőtestület, 

melyből megújult az Ipartestület és megkapták az ingatlan haszonélvezeti jogát 30 

évre és mellettük van egy telek, ami önkormányzati tulajdon, annak is a használatát 

megkapták 30 évre.  

Abban a szerencsés helyzetben vannak, hogy minden évben kapnak önkormányzati 

támogatást programszervezésre 3.500.000 forintot az önkormányzattól, ezért cserébe 

ők feladat átvállalást végeznek. Üzleti reggeliket, eseményeket, előadásokat 

szerveznek.  

Az Ipartestület 10 éve kilépett az IPOSZ-ból. Most a továbbfejlődés miatt vették fel az 

kapcsolatot az IPOSZ-szal. Szeretnének továbbfejlődni. Egy olyan fiatalokból álló 

team van mögötte, akik marketing szakemberek és segítenek a kommunikációban, 

szervezik a programokat. Egy 5 fős kis csapat, aki nem az elnökség tagja, így tudnak 

jól kommunikálni kifelé a lakosság felé. 100 fő felett van a tagságuk, ebből körülbelül 

80 fő az, aki rendszeresen fizeti a tagdíjat. Nem az a lényeg, hogy minél több tagjuk 

legyen, hanem az, hogy minden kerületi vállalkozóhoz szóljanak. Teljesen mindegy, 

hogy tagja vagy nem tagja az ipartestületnek. Annak örülnek, hogyha megtelik a ház 

élettel. Ebből az önkormányzati támogatásból, meg az ingatlan bérbeadási 

bevételekből tudnak gazdálkodni.  
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